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Témata: Slezská univerzita v Opavě, Fakulta veřejných politik, Obchodně-podnikatelská fakulta, Institut tvůrčí
fotografie, Filozoficko-přírodovědecká fakulta, Fyzikální ústav v Opavě, Vedení univerzity

Články v reportu: 49    Duplicitní (Odstraněné): 20
[ Celkový počet článků: 69 ]

1. Chcete bydlet v Opavě? Hledáte dostupné bydlení …  Facebook - Příspěvky

2. Pamätáte sa ešte na Matovičov fond pomoci: Už mesiace neprispel žiadny poslanec, čo sa zmenilo?  Topky.sk - Články

3. ���PŘIPOMÍNÁME DNEŠNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA…  Facebook - Příspěvky

4. Bydlení v Opavě je aktuální téma nejen pro…  Facebook - Příspěvky

5. Dobré dopoledne (automat) ČRo - Ostrava - Dobré dopoledne (automat)

6. Umění „nefotografie“. Postmoderní snímky Michala Kalhouse rozšiřují edici Olomoučtí fotografové  Iumeni.cz - Články

7. NASA ocenila snímek „rudých skřítků“ nad Českem  Novinky.cz - Věda a školy

8. Je důležitější se najíst, než stavět halu, říká jihlavský lídr ČSSD Hyský  Idnes.cz - Články

9. V KARVINÉ PROBÍHÁ POSLEDNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELŮ… Facebook - Příspěvky

10. Komunální volby 2022 – speciál z Karviné  Rozhlas.cz - Ostrava

11. � V úterý 13. září po 12. hodině odvysíláme další…  Facebook - Příspěvky

12. Fotosoutěž Hasiči před i za objektivem je letos již osmnáctým ročníkem, blíží se uzávěrka  Pozary.cz - Články

13. Ostrava – jakou tvář nastavuje lidem, kteří v ní…  Facebook - Příspěvky

14. Alexandra Tomášková je novou CEO JRD Development  E-news.cz - Články

15. VIDEOPŘENOS sledujte na https://t.co/ra9j6rzdTk. Hosté:• politolog Lukáš Vomlela ze Slezské…  Twitter.com - Příspěvky

16. � Jakou tvář nastavuje dnešní Ostrava lidem,…  Facebook - Příspěvky

17. ŽIVĚ: Ostrava 21. století očima lidí. Poslechněte si další ze série předvolebních debat  IRozhlas.cz - Zprávy z domova

18. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)

19. VIDEO: Vize politických stran v Ostravě jsou podobné, největším problémem je podle nich odliv obyvatel  IRozhlas.cz - Zprávy z domova

20. Začátek semestru se blíží a s ním i tradiční…  Facebook - Příspěvky

21. Bez teplé vody a posunout semestry. Univerzity zvažují, jak se vyhnout distanční vyúce a šetřit  IRozhlas.cz - Zprávy z domova

22. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)

23. Noc vědců poprvé i v Karviné  Nejbusiness.cz - Články

24. Fotograf Jindřich Štreit objede Česko s vlastním pořadem. Jeho dílo zmapuje obsáhlá publikace  Neverdie.cz - Články

25. Naši odborníci v médiích � Předvolební debaty…  Facebook - Příspěvky

26. Fotograf Jindřich Štreit objede Česko s vlastním pořadem. Jeho dílo zmapuje obsáhlá publikace -…  Twitter.com - Příspěvky

27. Veřejná vyhláška - oznámení o možnosti převzít písemnost - Lucia Pilová  Policie.cz - Články

28. Pozvánka na konferenci...  Facebook - Příspěvky

29. 14. ročník Business Gate Academy klepe na dveře!…  Facebook - Příspěvky

30. Tisková zpráva – IVC v Třinci převede Moravskoslezský kraj hasičům. Od státu získá nemovitosti, které budou sloužit veřejnosti  Msk.cz - Články

31. Menstruace, sexualita, antikoncepce. Ostravská inscenace Dvě čárky nabízí totální divadlo nejvyšších kvalit  Ostravan.cz - Články

32. Ladislav Heryán bude přednášet na Fakultě  veřejných politik  Slu.cz - Články

33. Dny NATO, Třebovický koláč, Burčákobraní... Vyberte si z našich tipů  Rozhlas.cz - Ostrava

34. Pomohou peníze z Evropské unie s proměnou Karvinska?  VLTAVA LABE MEDIA a.s - Karvinský deník

35. V pondělí 19. 9. začíná semestr � Rádi bychom vám…  Facebook - Příspěvky

36. Unisféra  — Za dvojhvězdami s AIDOU Slu.cz - Články

37. Nové trendy v gastronomii všemi smysly. � �…  Facebook - Příspěvky

38. Sama doma (automat)  ČT1 - Sama doma (automat)

39. Těšit se taky určitě můžete na dokumentární film…  Facebook - Příspěvky
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40. Maciej Franta: „Kvalitní architektura má pro ekologii větší přínos než fasáda plná fotovoltaických desek.“  I-region.eu - Články

41. Dnes a zítra nás najdete na Dny NATO v Ostravě /…  Facebook - Příspěvky

42. Jste na Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava…  Facebook - Příspěvky

43. � Proč číst ještě ve 21. století Bibli? Může tato…  Facebook - Příspěvky

44. Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava jsou v…  Facebook - Příspěvky

45. Premiéru dokumentu, kterou si určitě nesmíte…  Facebook - Příspěvky

46. Představujeme vám další dvě zadání letošního 14.…  Facebook - Příspěvky

47. Dnešní Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava…  Facebook - Příspěvky

48. Havířov. Kandidátku Spolu21 a Starostové a…  Facebook - Příspěvky

49. Nedělní program Dny NATO v Ostravě / NATO Days in…  Facebook - Příspěvky

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

11.09.2022 (19:00:10) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Arnika

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Chcete bydlet v Opavě? Hledáte dostupné bydlenía zajímá vás participativní bydlení? �✅�Zapojte se do výzkumu bydlení, který začíná již 19 .9. Přihlašte se k účasti na workshopech o bydlení
��� https://bit.ly/3qtdyqx ,kde se dozvíte více o participativním bydlení (např. o baugruppe, družstvech, spolcích, cohousingu a dalších), budete moci vyjádřit svoje osobní preference v bydlení
nebo ve využití sdílených prostor projektu rekonstrukce Dukelských kasáren a vyzkoušet si také plánování projektu participativního bydlení.Sérii tří výzkumných workshopů požádají pod záštitou
města Opava  Masarykova univerzita , Fakulta architektury ČVUT v Praze, Sociologický ústav AV ČR, Arnika – Centrum pro podporu občanů a Technická univerzita v Liberci.Účast na 1.
workshopu přislíbili primátor města Tomáš Navrátil. K události se připojíte tady: https://www.facebook.com/events/1296863607789821/?ref=newsfeedSpoluorganizátoři:
https://www.facebook.com/fa.cvut.cz @TUL.cz@humenv@Sociologicky.ustav.AVCR

SEKCE: Sociální sítě POČET AKTUALIZACÍ: 3

KLÍČOVÁ SLOVA:  opava (1x), univerzita (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

12.09.2022 (00:06:06) Internet Fakulta veřejných politik Topky.sk - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

BRATISLAVA - Ak sa v mysli presuniete v čase späť o 2 roky, určite si spomeniete na známy Fond vzájomnej pomoci. Účet, ktorý zriadilo vládne OĽaNO na to, aby boli v rámci pandémie
koronavírusu zmiernené finančné dôsledky pre ľudí v núdzi. Čo sa za tie 2 roky s účtom stalo a ako je na tom finančne? Na to sme sa rozhodli pozrieť podrobnejšie. Už mesiace sa ale na účte
neobjavila jediná platba od akéhokoľvek koaličného poslanca!

archívne video

V prehľade transparentného účtu dnes už nenájdete za posledné mesiace meno jediného koaličného poslanca, ktorý by z platu prispel na tento účet.

Na účte sa momentálne nachádza vyše 660-tisíc eur. Výška príjmov prevyšuje o niekoľko stoviek tisíc eur výdavky tohto účtu.

Fond vzájomnej pomoci pôvodne Matovičova vláda zriadila na zmiernenie dôsledkov krízy spôsobenej pandémiou nového koronavírusu. Ten sa však rozšíril o ďalší účel - pomoc Ukrajine. Na
transparentný účet zriadený Úradom vlády môže prispievať financie aj verejnosť. Úrad vlády ešte v marci informoval, že o finančnú pomoc z fondu môžu žiadať samosprávy, občianske združenia,
nadácie, neziskové organizácie či cirkvi a náboženské spoločnosti.

Akosi a potichu sa však vytratila veta o tom, že poslanci vládnej koalície budú na účet prispievať pravidelne každý mesiac zo svojich platov. Na účte už skutočne nenájdete žiadne príspevky od
poslancov či politikov. "Široko-ďaleko" posledný príspevok na tento fond od politika pochádza ešte z marca tohto roka a je to 1000 eur od ministra práce Milana Krajniaka (Sme rodina).

K úmyslu prispievať na účet pravidelne sa poslanci OĽaNO zaviazali na tlačovej konferencii ešte v apríli 2020.

V rovnakom období vtedy ešte premiér Matovič tento zámer potvrdil aj vydaním grafického banera na účte OĽaNO na sociálnej sieti Facebook.

Po niekoľkých mesiacoch, kedy poslanci koalície skutočne posielali pravidelné príspevky na tento účet, sa nazbieral istý obnos peňazí, ktorý sa následne v auguste 2020 začal rozdávať po
oficiálnom spustení vedením Úradu vlády.

Na účte pritom v máji 2022 pristálo ohromných 1.960.404 eur od ministerstva zahraničných vecí Taiwanu. Vláda na svojom stredajšom zasadnutí vzala na vedomie informáciu o prijatých
financiách. Po začiatku vojenskej invázie Ruska na Ukrajine sa doplnil nový účel fondu. Prostriedky majú ísť na zmiernenie humanitárnej krízy spôsobenej inváziou.

Na to, čo sa s účtom dnes deje a prečo naň poslanci už neposielajú príspevky sme sa pýtali aj na Úrade vlády. Tí však nechceli odpovedať za zamestnancov Národnej rady. "Nie je v našej
kompetencii odpovedať na otázky smerujúce na poslancov NR SR," povedala nám hovorkyňa premiéra Eduarda Hegera Ľubica Janíková.

Tá však doplnila, že účet sa už od čias roka 2020 v rámci zamerania značne zmenil. "Prijatím novely zákona č. 575/2001 Z. z. o organizácii činnosti vlády a organizácii ústrednej štátnej
správy v znení neskorších predpisov prišlo k pridaniu účelu poskytovania finančných prostriedkov z Fondu vzájomnej pomoci na zmiernenie humanitárnej krízy v súvislosti s
priamou vojenskou inváziou Ruskej federácie na zvrchovanom území Ukrajiny," vysvetľuje Úrad vlády.

Ten však po našich otázkach priznal, že pomoc na zmiernenie dopadov po pandémii má pauzu, možno aj trvalú. "Poskytovanie prostriedkov na účel zmiernenia negatívnych následkov

1. Chcete bydlet v Opavě? Hledáte dostupné bydlení …   
seznam | nahoru

2. Pamätáte sa ešte na Matovičov fond pomoci: Už mesiace neprispel žiadny
poslanec, čo sa zmenilo?  seznam | nahoru
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šírenia nebezpečnej nákazlivej ľudskej choroby COVID-19 bolo dočasne dňa 08.03.2022 pozastavené," priznal Hegerov úrad.

Ten vysvetľuje aj príčinu. "Z dôvodu že medzičasom došlo k prerozdeleniu už takmer všetkých finančných prostriedkov, ktorými FVP disponoval a ktoré boli určené výlučne na
tento účel. Zároveň v uvedenom čase prišlo k zmierneniu opatrení a obmedzení súvisiacich so šírením choroby covid-19. Spolu bolo na covid-19 podporených 1138 fyzických
osôb v celkovej sume 684 453 Eur," doplnili.

Na účte je však množstvo prevodov, kde sa spomína online systém darcovstva na Slovensku Ľudia ľuďom. Pýtali sme sa preto, či si kompetenčne prerozdeľovanie finančných príspevkov pod
svoje krídla zobral práve tento subjekt. Nie je to však tak. "Finančná pomoc v súvislosti s vojenskou inváziou Ruskej federácie na zvrchovanom území Ukrajiny sa neposkytuje
prostredníctvom agentúry Ľudia ľuďom, ale poskytuje sa žiadateľovi na základe Zmluvy o poskytnutí finančnej pomoci uzatvorenej medzi Úradom vlády SR ako poskytovateľom
a žiadateľom ako prijímateľom," vysvetlil Úrad vlády.

SEKCE: Slovensko

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

12.09.2022 (06:00:00) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Karviná - oficiální stránka města

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

���PŘIPOMÍNÁME DNEŠNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA KARVINÉV pořadí již 28. řádné zasedání Zastupitelstva města Karviné se koná dnes v pondělí 12. září 2022 od 17 hodin
ve velkém sále Obchodně podnikatelské fakulty Karviná  Slezské univerzity . Informace k programu najdete na webu města https://www.karvina.cz/deje-se/pozvanka-na-zm-karvine.Grafika:
Jan Šimerda

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviná (1x), slezské (1x), univerzity (1x)

DUPLICITNÍ S: ���PŘIPOMÍNÁME DNEŠNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

12.09.2022 (08:36:48) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Bydlení v Opavě je aktuální téma nejen pro studenty � Chcete bydlet v Opavě? Zajímá vás participativní bydlení? Pak máte možnost zapojit se do výzkumu pod záštitou Město Opava, který
začíná již 19. září � Můžete se zúčastnit zajímavých workshopů s odborníky z Masarykovy univerzity, ČVUT, Sociologického ústavu AV ČR, Arnika – Centrum pro podporu občanů a Technické
univerzity v Liberci � Bližší info � www.opava-city.cz/sity/aktuality/participativni-bydleni.html

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

12.09.2022 (09:12:30) Rádio Slezská univerzita v Opavě ČRo - Ostrava - Dobré dopoledne (automat) ČRo - Ostrava

Otevřít originál | Otevřít detail

09:00
00 9:00
15 vláda bude odpoledne
30 mimořádně jednat o energetické krizi začíná registrace kočkování upravenými vakcínami proti kódu bude zataženo přeháňky teploty do 19 stupňů hezké dopoledne s Českým rozhlasem

Ostrava jsou tady zprávy a Lenka Blažejová
45 vysoké školy v Moravskoslezském kraji chtějí šetřit proto v těchto dnech už zvažují konkrétní úsporná opatření jako je třeba zastavení teplé vody na toaletách reagují

09:01
00 tak na rostoucí ceny energií Ostravská univerzita dokonce připoj že by v krajním případě mohla posunout začátek letního semestru zvažujeme výměnu žárovek za úspornější vypnutí

reklamní svítidel popisuje některé návrhy
15 na úspory mluvčí Ostravské univerzity Lucie Fremrová nové cena energie škola teprve soutěží Vysoká škola báňská ale už ví že je bude mít dvojnásobně vyšší než v loni proto už chystá

úsporná opatření vysvětluje mluvčí Petra Havlíková může jít například o snížení
30 teploty v kancelářích o jeden stupeň A to že možnosti je možná i regulace přístrojů které mají vysoký odběr elektřiny v úsporná opatření bude zavádět Slezská  univerzita  v Opavě  z

Ostravy Klára Křižáková Český rozhlas ministr

3. ���PŘIPOMÍNÁME DNEŠNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA…   
seznam | nahoru

4. Bydlení v Opavě je aktuální téma nejen pro…   
seznam | nahoru

5. Dobré dopoledne (automat)  
seznam | nahoru
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45 financí Zbyněk Stanjura z ODS dnes kolegům vlády navrhne garantovat ceny elektřiny pro český průmysl ve vysílání České televize kabinet se totiž mimořádně sejde kvůli řešení aktuální
situace

09:02
00 v energetice dnes odpoledne v 17:00 bude řešit taky třeba zastropování cen pro domácnosti místopředseda opozičního hnutí ANO Karel Havlíček kritizoval pomalý postup vlády podle

ministra stanjury se Vláda pokusí
15 zavést opatření od začátku listopadu zasedá Poslanecká sněmovna v
30 poledne sedativní nouzi a příští týden bych mohla zase no horní komora vole vyzvedni nouzi to Projednat se na podrobnosti ministři řeknou ještě dnes po ukončení dnešního jednání Lidé se

ode dneška můžou
45 registrovat k očkování upravenými vakcínami proti novým variantám koronaviru látky od firem pfizer biontech proti variantě jsou určené pro 3. a 4 dávkou upravené vakcíny dorazily do

Česka už minulý týden na

09:03
00 začátku září použití vakcín v unijních zemí schválila Evropská komise základní očkování proti koronaviru má zatím v Česku téměř sedm milionů lidí nové rostliny a nové venkovní nábytek

pořídilo
15 do své zahrady Středisko volného času ve Vratimově u Ostravy upravuje tam totiž venkovní učebnu pro děti projektová manažerka Lenka Havrdová říká že učitelé díky tomu budou mít více

možností jak vést výuku a mě sedacího nábytku
30 stoly a lavice v presu mobilní dá se s nimi pohybovat takže pedagogové kteří tam pracují Tak já Mohu vlastně přenést tam kde potřebuji počasí místy s přeháňkami a večer ustávání
45 srážek a taky ubývání oblačnosti a nejvyšší teploty čekáme v rozmezí od 16:00 do 19:00 stupňů na horách do 14:00 Český rozhlas Ostrava rádio

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

12.09.2022 (11:21:37) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta Iumeni.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Krátce poté, co edice Olomoučtí fotografové získala Cenu Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury, přidává Vydavatelství Univerzity Palackého (VUP) a Muzeum umění
Olomouc (MUO) do série již čtvrtý díl.

Nejnovější publikace se věnuje Michalu Kalhousovi, významnému solitérovi domácí fotografické scény. Jeho práce bývají nejčastěji spojovány s pojmem „nefotografie“ a uměleckým využitím
technických nedokonalostí klasické analogové fotografie.

Kalhousovými „modely“ byly od počátku 90. let minulého století banální předměty, které ho denně obklopovaly. Postupně se škála témat rozšířila o obyčejné příběhy z všedního rodinného života.
Divák v jeho tvorbě (i v knize) nalezne jak kompozice ze zvířecích mrtvolek či monolity z okousaných čokoládových figurek, tak i záznamy okamžiků radosti při hře s dětmi, na výletech rodinou a
přáteli. Příběh jednotlivých fotografií podtrhla kurátorka MUO a editorka knihy Štěpánka Bieleszová promyšleným výběrem a skládáním fotografií.

„Michal Kalhous patří k velmi originálním tvůrcům na poli současné české fotografie. Jeho osobitost přitom nespočívá pouze v tématu, ale rovněž přístupu. Stále pracuje s analogovou fotografií.
Ve svých minimalistických černobílých kompozicích využívá nadstandartní formáty, kdy je často bezvýznamný předmět díky enormnímu zvětšení vyobrazen jako monumentální plastika,“ říká
Štěpánka Bieleszová. „Kalhous pracuje velmi svobodně. Ignoruje zavedená formálních pravidla, pro své práce se nebojí přijmout označení ‚nefotografie‘. V jeho případě můžeme hovořit o
opravdovém solitérovi české fotografie,“ doplňuje.

Kalhous, vystudovaný přírodovědec a uměnovědec a dnes mj. děkan Fakulty umění Ostravské univerzity, svůj osobitý rukopis totiž buduje rovněž po technické stránce, kdy záměrně nechává na
fotkách průchod nedokonalostem a neumělosti, které jsou spojeny s analogovou fotografií. Fotografie neretušuje, nedoostřuje či je podexponovává, což jim dodává na charakteristické estetice.

„Michal Kalhous je ten typ fotografa, kterého museli objevit jiní. První výstavy jeho snímků v devadesátých letech probíhaly prakticky bez větší iniciativy autora. A přestože se v dnešní době již v
uměleckých kruzích jedná o zavedené jméno, komplexní knižní monografie jeho fotografií dosud neexistovala. Jsme proto rádi, že edici Olomoučtí fotografové rozšiřujeme právě o něj,“
poznamenává Aleš Prstek, ředitel VUP.

Knihu fotografií Michala Kalhouse lze zakoupit na e-shopu VUP. V edici Olomoučtí fotografové již rovněž VUP a MUO představily knihy mapující dílo mistra aktu a ženského portrétu Miloslava
Stibora, autentického dokumentaristy života za normalizace Petra Zatloukala a přední postavy české avantgardní fotografie Karla Kašpaříka.

Edici finančně podpořili Ministerstvo kultury ČR, Statutární město Olomouc, Olomoucký kraj a Institut tvůrčí fotografie FPF SU v Opavě.

Michal Kalhous (*1967)
Jeho dílo rezonuje především na olomoucké a ostravské scéně. Svou tvorbou se zařadil do proudu postmoderní české fotografie, která se snažila vymanit ze sevření do té doby všeobecně
uznávaných pravidel. Zachycováním všedních předmětů a pomíjivých výjevů i záměrným uměleckým zviditelňováním technických nedokonalostí se o něm hovoří jako o výrazném představiteli
neokonceptuálního směru tzv. „nefotografie“.

Studoval matematiku, fyziku a dějiny umění na Univerzitě Palackého. Je absolventem Základní umělecké školy Miloslava Stibora v Olomouci. Doktorský titul získal na Fakultě umění a designu v
Ústí nad Labem.

Dnes působí jako děkan Fakulty umění Ostravské univerzity. Předtím rovněž vedl katedru intermédií a ateliér tvůrčí fotografie na téže fakultě.

Autor / zdroj: Egon Havrlant I tiskový mluvčí
Publisher: Univerzita Palackého v Olomouci

Další recenze

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)

DUPLICITNÍ S: Umění „nefotografie“. Postmoderní snímky Michala Kalhouse rozšiřují edici Olomoučtí fotografové ( Iumeni.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );

6. Umění „nefotografie“. Postmoderní snímky Michala Kalhouse rozšiřují edici
Olomoučtí fotografové  seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

12.09.2022 (12:42:01) Internet Fyzikální ústav v Opavě Novinky.cz - Věda a školy Filip Šára

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Americký vesmírný úřad NASA vybral na toto pondělí jako astronomický snímek dne fotografii nazvanou „Blýskání červených skřítků nad Českou republikou“ (Red Sprite Lightning over the
Czech Republic). Zachycuje prchavý moment výskytu tzv. červených skřítků, druhu nadoblačného blesku, který se ve velké četnosti objevil nad bouří nad severními Čechami letos 26. srpna ve
21:32 SELČ. Autorem je fotograf Daniel Ščerba.

„Skřítky“ díky jejich velkým rozměrům a vysoké poloze nad zemí zachytil tuzemský fotograf z asi 200kilometrové vzdálenosti při snímání z Dolního Údolí (Zlaté Hory) v Jeseníkách nedaleko
vysílače u Ondřejovic. Ščerbův vzácný záběr je teprve 19. snímkem za celou historii snímku dne NASA - od roku 1995 - zachycený právě z území ČR.

APOD: Red Sprite Lightning over the Czech Republic (2022 Sep 12) Image Credit & Copyright: Daniel...

Posted by Astronomy Picture of the Day (APOD) on Sunday, September 11, 2022

Popularizátor astronomie Petr Horálek z Fyzikálního  ústavu  Slezské univerzity v Opavě , který o Ščerbově úspěchu informoval, rovněž připomíná, jak zní oficiální popis záběru od editora
snímku dne NASA:

Co jsou ta červená vlákna na obloze? Je to zřídka viděná forma blesku potvrzená teprve asi před 35 lety: červení skřítci. Výzkum ukázal, že po silném úderu blesku z mraku na zem s pozitivním
nábojem vznikají jako protipól červení skřítci jako 100metrové koule ionizovaného vzduchu, které „vystřelí“ z výšky asi 80 km rychlostí 10 procent rychlosti světla. Rychle je následuje skupina
vzhůru stoupajících ionizovaných kuliček. Snímek byl pořízen koncem minulého měsíce z Jeseníků na severní Moravě v České republice. Vzdálenost k červeným skřítkům na snímku je asi 200
kilometrů. Červeným skřítkům trvá jen zlomek sekundy, než se objeví nad bouřkovým výbojem, a jsou nejlépe vidět z velké vzdálenosti z boku nad silnou bouřkou.

Dříve jen teoretický jev na obloze

Červení nebo též rudí skřítci jsou podle Horálka velmi prchavým jevem, jejich viditelnost trvá jen asi setinu sekundy. Název pochází z anglického „red sprites“ (v překladu „červený skřítek“ či
příhodněji „červený přízrak“).

Jevy jsou to ve skutečnosti rozměrově opravdu velké a rozkládají se ve výšce mezi 50-95 kilometry nad zemským povrchem.

Nad Čínou vzplanuli rudí skřítci. Připravili úchvatnou podívanou
Koktejl

Poprvé o jejich existenci diskutoval už v roce 1925 Charles Wilson (1869-1959), skotský fyzik a nositel Nobelovy ceny. Tvrdil, že úkaz na vlastní oči o 31 let později zpozoroval, ale protože
neexistovalo záznamové médium, které by jeho pozorování potvrdilo, byl jev považován za pouze teoretický.

Až v roce 1989 američtí vědci z Univerzity v Minnesotě vedení profesorem Johnem R. Wincklerem (1916-2001) testovali novou vysoce citlivou LLLTV kameru, primárně určenou na pozorování
slabých struktur polárních září a zcela náhodou zachytili právě červené skřítky. Od té doby se jejich výzkumu věnuje celá řada odborníků i nadšených pozorovatelů.

Světelné znečištění se zvyšuje až o šest procent ročně, upozorňuje astronom
Věda a školy

„Bohužel kvůli rostoucí míře škodlivého světelného znečištění z měst je i jejich viditelnost a možnost zachycení limitována, neboť nejlépe se dají zachytit nízko nad obzorem v době, kdy zdrojová
bouřka je daleko od pozorovatele (a tedy zpravidla pod obzorem). Právě nízko nad obzorem se světelné znečištění projevuje nejvíce, a tak fotografové pro zachycení prchavých skřítků využívají
lokalit daleko od měst s dokonalým rozhledem,“ konstatoval Horálek, který je též astrofotografem a už několikrát NASA jeho snímky publikovala.

Důležitá je podle něj při snímání i technika - je zapotřebí mít světelný objektiv, vysoce citlivou kameru a možnost snímat vysokofrekvenčně v průběhu i několika hodin probíhající vzdálené bouřkové
aktivity.

„Hra na slepou bábu“

Sám autor Daniel Ščerba k pořízení fotografie poznamenal následující: „Úspěšný záběr skřítků vznikl při sekvenčním snímání 26. srpna 2022 v časovém rozmezí 20:45 do 22:30 SELČ. Fotil jsem
celkem na tři foťáky, takže se za tu dobu nasnímalo okolo 4500 fotek. Kromě tohoto záběru se mi podařilo zaznamenat červené skřítky ještě na dalších 14 snímcích.“

Úchvatné záběry z kosmu. Astronaut natočil Indický oceán zahalený polární září
Věda a školy

Speciálně upraveným fotoaparátem snímal na co nejkratší expozice (3,2 s), aby se nenavýšil jas v pozadí. „Snímek je barevně kalibrován, aby odpovídal fyzikálně korektním barvám jevu,“ dodal
Ščerba.

Snímání červených skřítků podle astrofotografů s trochou nadsázky připomíná „hru na slepou bábu“. Fotograf neví dopředu, kde na obloze se jev objeví, a tak musí odhadovat směr i výšku nad
obzorem. Jediné, co je známo, je vzdálenost a směr bouře, kterou lze odhadnout z radarových či jiných dostupných meteorologických dat.

Foto: Mapy.cz

Poloha bouře a výskytu červených skřítků 26. srpna (vlevo) a poloha fotografa Daniela Ščerby (vpravo). Vzdálenost mezi nadoblačnými blesky a fotografem byla něco přes 200 kilometrů.

„K přesnému určení potenciální výšky úkazu používám tabulku, kterou jsem si kdysi vypracoval, a k zaměření potřebného úhlu objektivu používám digitální náklonoměr, k určení směru online
mapy nebo kompas. Protože bouře se pochopitelně pohybuje, musím objektiv postupně také posouvat, a to jen s hrubým odhadem, kdy si třeba po 10 minutách zkontroluji nafocené snímky, a
pokud na nich je skřítek na okraji záběru, tak si jen doladím pozici objektivu, případně nastavení expozice, a fotím dále. Takto proces opakuji, dokud se nezatáhne nebo bouřková aktivita nepoleví,“
popsal Ščerba operativní focení prchavého jevu.

NASA ocenila další českou astrofotografii. Ukrývá se v ní mírové poselství, tvrdí autor
Věda a školy

Astronomický snímek dne NASA (Astronomy Picture Of the Day, APOD) je prestižní výběr nejzajímavější astronomické fotografie dne, kterou pro každý den vybírají a doplňují osvětným popisem
prof. Jerry Bonnell z Michiganské technologické univerzity a prof. Robert Nemiroff z Univerzity v Marylandu, spolupracovníci NASA.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: NASA ocenila snímek „rudých skřítků“ nad Českem ( Novinky.cz - Věda a školy, Slezská univerzita v Opavě );

7. NASA ocenila snímek „rudých skřítků“ nad Českem   
seznam | nahoru
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12.09.2022 (16:10:01) Internet Slezská univerzita v Opavě Idnes.cz - Články Eva Streichsbierová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Strana, kterou do komunálních voleb v Jihlavě vede uvolněný zastupitel Martin Hyský, patřila k nejmocnějším v republice, loni však Česká strana sociálně demokratická spadla mezi outsidery.
„Já si ale myslím, že jsme schopni občany a voliče zaujmout tak, aby nám znovu dali důvěru,“ říká lídr jihlavské koalice ČSSD a Levice.

Každopádně jste se museli jako strana výrazně uskromnit...
Máte pravdu, není to jako před deseti nebo patnácti lety, kdy se díky příjmům mohly dělat velkorysé kampaně. Teď musíme, obrazně řečeno, obracet každou korunu.

Vaše strana má od loňského prosince nového předsedu, kterým se stal novoměstský starosta Michal Šmarda. Byla to podle vás správná volba?
Vítám ji, je to velmi zkušený komunální politik. Do vedení přišel v těžké době, kdy se sociální demokracie dostala mimo Poslaneckou sněmovnu a musela řešit narůstající dluh. Ten se ale prodejem
Lannova paláce podařil smazat, tudíž věřím, že situace teď bude jen lepší.

Martin Hyský
Osmačtyřicetiletý lídr koalice ČSSD a Levice se narodil v Jihlavě.
V roce 2006 dokončil Vysokou školu ekonomickou v Praze. Předtím studoval na Slezské univerzitě  v Opavě  veřejnou správu a regionální politiku.
V roce 2006 se stal náměstkem primátora a v současné době je uvolněným členem zastupitelstva kraje, předsedou Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA21.
Je ženatý, otec dvou dětí.

Pojďme se teď věnovat programu vaší strany před nadcházejícími komunálními volbami, do nichž jdete jako lídr kandidátky pro Jihlavu. Co podle vás aktuálně krajské město
Vysočiny trápí ze všeho nejvíc?
Tak jako všechna ostatní města, tedy dramatický nárůst cen energií a inflace obecně. Proto je potřeba hledat možnosti, jak ušetřit. A pak musím samozřejmě zmínit i stavbu Horácké multifunkční
arény. To bude zásadní rozhodnutí.

Myslíte si, že je reálné, aby se skutečně začalo stavět?
Podle toho, co zatím probíhá v médiích, je to z mého pohledu mimo realitu.

Ve hře je také oprava stávající haly, co všechno by obnášela?
Nevím, nejsem stavař, ale asi zpevnit stěny, vybudovat zázemí pro sportovce, částečně i pro diváky… A samozřejmě vyměnit střechu. Tak, aby se životnost haly prodloužila o nějakých deset nebo
patnáct let.

Nicméně stejně by se musela na nějakou dobu úplně zavřít...
Myslím, že do dvou let by mohlo být vše hotové, aby se v Jihlavě zachovaly lední sporty. Protože to celé není jen o A-týmu Dukly.

Zeptám se přímo, potřebuje Jihlava multifunkční arénu?
Řekl bych, že by se mělo ustoupit od ambicí multifunkčnosti, protože i na stávajícím stadionu se pořádaly koncerty. Je potřeba se zamyslet, jestli je tady vážně nutná multifunkční hala, když sto
třicet kilometrů odtud je jedna v Praze a další plánovaný projekt má Brno.

Jinými slovy podle vás nemusí stát v každém městě?
Samozřejmě by to byla obrovská prestiž, Jihlava je velmi dobře dostupná, ale má mít takovou ambici? Když to řeknu s jistou mírou nadsázky, je myslím důležitější se najíst.

Krajské město ovšem neplánuje pouze novou arénu, chystá se i obnova náměstí...
Co vím, tak je snaha pojmout revitalizaci po etapách. Rozhodovalo se, projektovalo a teď se podnikají různé kroky. Ale upřímně řečeno, nemyslím si, že například výsadba jerlínů byla
nejšťastnější. Z mého laického pohledu je to jak pěst na oko.

Všude se teď mluví o úsporách ve všech oblastech. Jak se dá podle vás šetřit v Jihlavě?
Jak už jsem řekl, odrazit se od úspor energií. Jako určité řešení vidím fotovoltaiku. Díky tomu se podaří nějaké peníze ušetřit. A pak samozřejmě můžeme uvažovat o investicích. Ale každou je
potřeba důkladně zvážit. Není to jen o tom, že něco postavíme, ale všechno stojí v provozu nějaké peníze.

Mluví se mimo jiné o tom, co by mělo vyrůst v bývalém areálu Modety...
Myslím, že rozšíření zoo by asi v tomhle směru mělo větší smysl než udělat kreativní centrum. Zoologické zahradě například dlouhodobě chybí kapacitnější stravování.

A není to problém celé Jihlavy?
Máte pravdu, celkově tu chybí i kapacity ubytování. Tady vidím velký prostor pro spolupráci se soukromým sektorem. Město by určitě nemělo vlastnit nebo stavět hotely, a to samé se týká i
restaurací. Samozřejmě že v současné době by to asi bylo všechno komplikovanější, ale po každé krizi přichází jakési znovuzrození, tudíž by se na tom dalo pracovat.

Vy jste místní rodák, je podle vás Jihlava ideální místo pro život?
Bezpochyby. Jihlava je město, které není ani malé, ani velké. Je dobře dopravně dostupné, a pokud se státu podaří vybudovat vysokorychlostní železnici, bude na tom ještě lépe.

A je také dostatečně bezpečným místem pro život?
Myslím, že zatím ano. Je ovšem důležité, aby Jihlava bezpečným místem zůstala, nebo raději, aby byla ještě bezpečnější.

Co přesně by k tomu bylo potřeba?
Určitě lze ještě vylepšit kamerový systém, byť samozřejmě i ten stávající je kvalitní. A taky si myslím, že smysl mají asistenti prevence kriminality. I v tomto směru se nabízí určitá možnost
rozšíření. Mohlo by to být jedno z témat.

Upřímně řečeno, zrovna toto mi nepřijde příliš smysluplné. Vámi zmiňované preventisty totiž člověk vidí v centru města převážně jen v dopoledních hodinách, kdy potížisté
buď vyspávají po bujaré noci, případně sedí ve školních lavicích...
Proto by si tato služba zasloužila nonstop provoz, i kdyby to město mělo platit ze svých peněz. Podle mě by to byly dobře vynaložené peníze.

Rozhovory s lídry

Rozhovorem s Martinem Hyským pokračuje seriál, který představuje vybrané lídry stran a hnutí, jež budou ve volbách usilovat o křesla v jihlavském zastupitelstvu. Pořadí rozhovorů se odvíjí od
výsledku loňských sněmovních a minulých komunálních voleb. Příští díl se zaměří na hnutí SPD, jehož kandidátku vede Petr Paul.

A jak je na tom Jihlava z pohledu kulturního a sportovního vyžití?
Kulturně určitě dobře a co se týká sportovní stránky, myslím, že by si ještě zasloužila halu na halové sporty. Konkrétně třeba na basketbal. Jenže to všechno je zase otázka peněz.

V politice působíte už poměrně dlouho, co vás před lety přimělo začít se angažovat právě tímto směrem?
Hnacím motorem bylo především to, že už se mi nechtělo zvenku jen nadávat na poměry, které se mi nelíbily. Řekl jsem si, že se s tím pokusím něco udělat.

Zkuste si představit, že by vaše strana v nadcházejících komunálních volbách uspěla a vy se stal primátorem. Je nějaká strana, případně člověk, se kterým byste nedokázal
spolupracovat?
Ono je všechno o lidech, ani ne tak o uskupeních. Ale například vím, že by se mi dost problematicky spolupracovalo s panem Miroslavem Tomancem (Fórum Jihlava). Už jsem tu možnost měl a

8. Je důležitější se najíst, než stavět halu, říká jihlavský lídr ČSSD Hyský   
seznam | nahoru
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bylo to velmi obtížné. Nápady má sice dobré, dá se na nich stavět, jenže dotáhnout s ním něco do konce, to je velice problematické.

A když takhle přijdete domů unavený z politického jednání, co vás dokáže spolehlivě uklidnit?
Docela jsem se našel v kutilství. A částečně i v zahradničení. Přitom když jsem byl mladý, tak jsem nevěřil, že bych se někdy mohl chtít rýpat v záhoncích...

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

12.09.2022 (17:30:17) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Karviná ŽIJE

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

V KARVINÉ PROBÍHÁ POSLEDNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELŮ KONČÍCÍHO VOLEBNÍHO OBDOBÍZastupitelé Karviné se dnes odpoledne sešli ve velkém sále Slezské univerzity , kde
probíhá jejich poslední zasedání volebního období 2018-2022.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

12.09.2022 (18:19:01) Internet Slezská univerzita v Opavě Rozhlas.cz - Ostrava Richard Piskala Andrea Brtníková mik tif,

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Letos v Karviné kandiduje celkem 7 subjektů, v roce 2018 jich bylo osm.

Kandidujícím subjektům jsme položili čtyři otázky.

1. Jak chcete zabránit odlivu lidí z Karviné?
2. Souhlasíte se vznikem zábavního parku na území staré části Karviné?
3. Co uděláte pro Karvinou po útlumu šachet?
4. Jak hodnotíte rekonstrukci krytého bazénu?

Pořadí odpovědí kandidujících subjektů je abecední podle jejich názvu.

Český rozhlas Ostrava do odpovědí nezasahoval – jazykově, stylisticky, ani obsahově. Jde o názory a tvrzení kandidujících subjektů.

Na jednotlivé odpovědi měl každý subjekt nejvýše 1000 znaků (včetně mezer). Při delší odpovědi se za poslední slovo, které překročilo limit 1000 znaků, vkládají tři tečky a informace „zbytek
odpovědi přesáhl limit 1000 znaků“.

Klikněte si na odpovědi jednotlivých kandidujících subjektů v Karviné:

ANO 2011
Česká pirátská strana
ČSSD
KSČM
SPOLU
STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ
Svoboda a přímá demokracie (SPD)

ANO 2011

Odpovídá lídr kandidátky Martin Gebauer.

1. Jak chcete zabránit odlivu lidí z Karviné?

Karviná je nádherné, zelené, univerzitní a lázeňské město ve kterém je radost žít. Máme zde 2 nemocnice, polikliniku, hostující zde divadla, spousta koncertů , prvoligový sport a podobně. Je zde
relativně levné bydlení a rychlý dopravní spoj do Ostravy a okolí. Idální místo pro život. Spousta nás patriotů to již vidí, a našim úkolem je naučit zbytek karviňáků to město takto vnímat a poslat
tento vzkaz i dál. Samozřejmostí je další rozvoj města z hlediska bydlení pro seniory, mladé rodiny, všemožná pomoc podnikatelům a rozvoj rekreačních zón.

2. Souhlasíte se vznikem zábavního parku na území staré části Karviné?

Jakákoliv atrakce, která zapadne citlivě do krajiny, která bude respektovat a připomínat bohatou historii samotné Karviné, ale i okolí, přitáhne turisty, další investory, zatraktivní jméno Karviná je
vítaná. Myslím že je mylné se odkazovat na historická místa ve staré Karviné, která jsou pod 30ti metrovým násypem. Několik místních nadšenců pro starou Karvinou nevytvoří lepší kulturní obraz
města oproti vkusnému , citlivě do krajiny zasazenému a historii připomínajícímu zábavnímu parku.

3. Co uděláte pro Karvinou po útlumu šachet?

Útlum OKD již probíhá desetiletí. Postupně jsou zavírány šachty a lidé pracující v hornictví již léta odchází na renty, k jiným zaměstnavatelům a bohužel jak za šachtami přicházeli, tak i nyní někteří
odcházejí. Karvinsko mělo vždy punc špinavého a těžařského města. To se již mění. Místo šachet je nyní třeba hledat takové investory, kteří zde vybudují podniky, kde bude přidaná hodnota ve
smyslu vývoje, výzkumu , ale i konečné výrobě a distribuci. V těchto najdou uplatnění i dělníci, ale i vysokoškoláci, kteří vyjdou z našich (moravskoslezských) univerzit.

4. Jak hodnotíte rekonstrukci krytého bazénu?

9. V KARVINÉ PROBÍHÁ POSLEDNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELŮ…   
seznam | nahoru

10. Komunální volby 2022 – speciál z Karviné   
seznam | nahoru
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Z technického a funkčního hlediska původní krytý bazén byl na konci funkčního cyklu. Proto jsem rád, že přes veškeré problémy se město Karviná odhodlalo k projektu rekonstrukce krytého
bazénu s naší podporou. V tuto chvíli jsme za polovinou plánované rekonstrukce, a naši zástupci z řad Ano jsou součástí kontrol průběhu rekonstrukce. Nutno podotknout, že se nám( zástupcům
Ano) podařilo před realizací rekonstrukce krytého bazénu rozšířit projekt o saunový svět ( saunovou část ), jelikož při kontrole předložených podkladů před započetím rekonstrukce krytého bazénu
se s touto části vůbec nepočítalo. Domníváme se, že takový projekt by měl splňovat jak funkci plaveckou, tak funkci relaxační se vším co k tomu patří, tak aby kryty bazén odrážel moderní město,
kterého chceme dosáhnout.

Česká pirátská strana

Odpovídala lídryně kandidátky Zuzana Klusová.

1. Jak chcete zabránit odlivu lidí z Karviné?

● Chceme lákat mladé na dostupné bydlení, nižší životní náklady a rozmanité vyžití na Karvinsku. Postavíme v Karviné 100 moderních městských bytů s úspornými technologiemi a regulovaným
nájmem. Začneme jednat o odkupu bytů od Heimstadenu, aby město získalo kontrolu nad bytovým fondem.

● Změníme image města a představíme Karvinou jako lídra v moderních trendech a technologiích. Zavedeme bikesharing a sdílené koloběžky. Podpoříme vznik komunitních zahrad, zrevitalizujme
plochy mezi sídlišti. Životní prostředí bereme jako prioritu č.1. Nepodpoříme v Karviné velkou spalovnu odpadu ani jiné nové zdroje znečištění.

● Vrátíme pohornickou krajinu lidem, budeme se snažit o zápis Staré Karviné do UNESCO. Vytvoříme koncepci rozvoje lázeňství a udržitelného cestovního ruchu. Najdeme nové investory s
nabídkou zajímavých pracovních míst a podpoříme místní podnikatele např. nabídkou atraktivních městských nebytových prostor, finanční podporou rozvoje podnikání nebo sociálně odpovědným
veřejným zadáváním.

2. Souhlasíte se vznikem zábavního parku na území staré části Karviné?

Nesouhlasíme. Pohornická krajina by měla sloužit lidem v Karviné jako zóna pro relaxaci, rekreaci a připomínka pohnuté historie. Šikmý kostel díky stejnojmennému knižnímu bestselleru dnes
navštěvují tisíce turistů z celého Česka. Stará Karviná má podle odborníků šanci dostat se mezi světové památky UNESCO. Najdeme tu chráněné druhy rostlin i živočichů a také významné místo
paměti – pozůstatky několika nacistických pracovních táborů, ve kterých bylo téměř 4000 lidí nuceno k práci v dolech. Desítky z nich tu zahynuly. Postavit zde zábavní park se vstupným několik set
korun znamená areál oplotit a připravit se na rychloobrátkový turismus. Měli bychom rozvíjet to, čím je Karviná výjimečná. To je naše hornická historie a tradice, unikátní industriální památky jako
je Důl ČSA a krajina s cennými biotopy.Právě takový byl také závěr analýzy zpracované odborníky v rámci koncepcePOHO2030. Proč se jí nedržíme a plánujeme zábavní park, vedle obří skleníky
s tropickým pralesem a u toho spalovnu?

3. Co uděláte pro Karvinou po útlumu šachet?

Vrátíme Karvinou do 1. ligy! Ne ve fotbale, ale v růstu životní úrovně a smart technologiích. Pomůžeme místním firmám i neziskovkám získat peníze na rozvoj z Fondu spravedlivé transformace.
Nerozházíme miliardy z EU za nesmysly. Chceme pozemky i byty získat zpět a nabídnout levné městské bydlení i prostory pro podnikání. Politici dovolili Karvinou připravit o byty i pozemky. Vlastní
je Heimstaden a Bakalův Asental. Na těžbu tak dnes doplácíme zničeným životním prostředím a navíc drahými nájmy. Prosazujeme přírodě blízké rekultivace místo těch technických, které stojí
miliony a krajinu spíš ničí. Budeme jednat o reformě hornických úrazových rent, aby lidem nehrozilo, že o ni přijdou kvůli všeobecné nemoci nebo nové práci. Těžký průmysl nahradíme cestovním
ruchem, lázeňstvím, službami, zemědělstvím a řemesly. Najdeme nové kvalitní investory. Vytvoříme řemeslný inkubátor a sdílené dílny na podporu řemeslníků. Vytvoříme koncepci rozvoje
lázeňství a turismu.

4. Jak hodnotíte rekonstrukci krytého bazénu?

Bazén rekonstrukci potřeboval, jelikož se do jeho údržby léta neinvestovalo a zchátral. Dát více než 400 milionů čistě z úspor města na krytý bazén beztobogánu a úsporných technologií považuji
za nehorázné plýtvání. Zvlášť v současné době ekonomické krize, kdy i pracující lidé v Karviné balancují na hranici chudoby. Náklady na provoz se mají podle propočtu zdvojnásobit, při dnešních
cenách budou astronomické. Nejsou tam solární panely ani tepelná čerpadla. Tak obří investice by se dala chápat, kdyby šlo o top aquapark, který přiláká turisty z širokého okolí, ne průměrnou
stavbu bez extra atrakcí. Nelíbí se nám, že město jako investor odmítlo vést elektronický stavební deník, abychom u tak velké investice měli jistotu správných záznamů pro účely pochybností nebo
reklamace. Bazénové technologie dodává tatáž firma jako u letního koupaliště. Nabídku přitom výrazně omezila technologie posuvného dna, která je drahá na pořízení i provoz a upozorňoval na to
i oponentní posudek.

Česká strana sociálně demokratická

Odpovídá lídr Jan Wolf.

1. Jak chcete zabránit odlivu lidí z Karviné?

Všichni si musíme uvědomit, že tento region na hornictví vznikl, bez hornictví by Karvinský region nikdy nedosáhl takové velikosti. To, že v současné době, je toto řemeslo v útlumu, je prostý fakt
toho, že uhlí je z velké části vytěženo. My jako municipalita především nepřetržitě vyjednáváme s dalšími investory, aby do Karviné přivedli nová pracovní místa, která jsou náhradou za útlum
těžkého průmyslu v kraji. Kontinuálně se nám daří oslovovat nové společnosti a tím naplňovat poslední volná místa v rámci karvinských průmyslových zón. V uplynulých letech, se nám například
podařilo oslovit Korejskou společnost GS Caltex, nebo českou společnost ROBE, které v Karviné úspěšně zakořenily a velmi se jim daří. Nyní vyjednáváme s několika investory o tom, aby přišli do
Karviné také. Spolupracujeme také s OPF Slezskou  univerzitou  na výstavbě fakulty CEPIS, která přiláká nové studenty do Karviné. Ve spolupráci se Slezskou  univerzitou  také již několik let
běží projekt Business Gate, což je perfektní ... zbytek odpovědi přesáhl limit 1000 znaků

2. Souhlasíte se vznikem zábavního parku na území staré části Karviné?

Jedná se o kompletní využití území kolem bývalého dolu Barbora, které mělo být využito jak průmyslová zóna. Dnes je připravován projekt eden Silesia, na který by mohl být napojen naučný park s
odkazem a tématikou těžby a historie Karviné. Za mě je to rozhodně lepší řešení než stávající stav, protože by to přilákalo nové návštěvníky do Karviné, rozproudilo turistický ruch v Karviné a s tím
navazující pracovní příležitosti pro místní obyvatele. Je to však vztah mezi vlastníkem pozemků a soukromým investorem, který město může podpořit, nikoli však ovlivnit.

3. Co uděláte pro Karvinou po útlumu šachet?

Jak jsem zmínil v předchozí otázce, soustavně vyjednáváme s dalšími velkými investory průmyslového charakteru, aby své závody vystavěli právě v Karviné. Společně s dalšími partnery pracujeme
na přípravách projektu Podolupark, který by měl přinést nová pracovní místa, stejně tak společně Diamem spolupracujeme na projektech průmyslového využití bývalých šachet. S
Moravskoslezským krajem pak připravujeme projekt Eden Silesia a se Slezskou  univerzitou  projekt CEPIS. Tohle všechno jsou projekty, které by měly do našeho města přinést novou nabídku
pracovních příležitostí a přilákat nové obyvatele.

4. Jak hodnotíte rekonstrukci krytého bazénu?

Rekonstrukce prozatím jde podle plánu, věřím, že tomu bude tak i nadále. Co mě trochu mrzí, je, že díky obstrukcím opozice se start realizace stavby opozdil o rok, což nyní může mít negativní vliv
jednak na cenu díla, ale také na rychlost dokončení stavby. Už totiž mohlo být dávno hotovo.

Komunistická strana Čech a Moravy

Odpovídá lídr Miroslav Hajdušík.

1. Jak chcete zabránit odlivu lidí z Karviné?

Budeme se snažit udržet a zlepšovat kvalitu života ve městě. V novém volebním období se chceme zaměřit na mladé rodiny s dětmi. Vzhledem k neustálé inflaci a zdražování bychom rádi
zachovali odpady zdarma, díky tomu právě mladé rodiny ušetří ročně mnoho peněz. Nebudeme zdražovat nájmy v městských bytech a zachováme dostupné služby, které město pro občany nabízí.
Když stát selhává, my se pokusíme lidem v Karviné ulehčit a zmírnit dopady zdražování. Každá koruna se počítá. Z hlediska bezpečnosti se budeme věnovat problémovým částem města, protože
kdo pracuje a je slušný, nemůže být obtěžován těmi, kterým jsou tyto hodnoty cizí. Jsou před námi další projekty k realizaci. Budova polikliniky, která nyní patří městu, si zaslouží rekonstrukci, aby
pacienti byli ošetřeni v důstojném a kvalitním prostředí. Aktivně budeme dál hledat nové lékaře, aby karviňáci nemuseli daleko dojíždět za lékařskou péčí.

2. Souhlasíte se vznikem zábavního parku na území staré části Karviné?

Jedná se o soukromý projekt, který sebou ponese nová pracovní místa a hlavně oživí cestovní ruch, který našemu městu přinese mnoho pozitivního. Na tento projekt může být navázáno spoustu
služeb, které návštěvníci mohou v Karviné využít a přinese to právě díky tomu i další návazné pracovní příležitosti. Místo na kterém se uvažuje o stavbě je rekultivovaným stabilizovaným územím a
líbí se mi, že projektant v návrhu citlivě respektoval přírodní charakter tohoto území.

8/27



3. Co uděláte pro Karvinou po útlumu šachet?

Budeme se snažit do Karviné nalákat nové zaměstnavatele, kterým pomůžeme najít vhodné prostory pro podnikání nebo pozemky. Důležité kritérium pro nás ale bude to, jak budou ochotni zaplatit
své zaměstnance. Stojíme si za tím, že naši obyvatelé musí za svou práci mít dobře zaplaceno. Nevidíme důvod, proč by jinde za stejnou práci měli lidé dostávat více peněz než u nás.

4. Jak hodnotíte rekonstrukci krytého bazénu?

Starý bazén našim spoluobčanům sloužil několik desítek let. Jeho životnost se však již blížila ke konci a navíc doba jde dál a dnes jsou jiné požadavky na takové stavby než v minulosti. Naše
město si zaslouží kvalitní a moderní plavecký bazén a proto jsme rádi, že se současné koalici podařilo rekonstrukci a přístavbu rozjet. Takto velká přestavba je však časově velmi náročná a proto
si ještě na otevření budeme muset chvíli počkat. Vše již ale mohlo být dávno hotové, kdyby některé politické strany nebyli proti projektu a nezdržovali jej.

SPOLU

Odpovídá lídr kandidátky Roman Hamrus.

1. Jak chcete zabránit odlivu lidí z Karviné?

Podporou podnikání, rozvojem průmyslových zón, spoluprací s Moravskoslezským krajem (projekty EDEN, CEPIS, PODOLUPARK). Nezbytné je zlepšení dopravního propojení (rychlotramvaj
Ostrava - Karviná, tento projekt ve spolupráci s Krajem již postupuje zdárně vpřed). Je nutné také zajistit bezpečnost občanů zvýšením kompetencí policie k tvrdšímu postihu sociálně
nepřizpůsobivých občanů, a to navýšením počtu strážníků v ulicích. Dalším důležitým prvkem je stabilizace a zvýšení počtu lékařů –ambulantních specialistů (zubní, kožní, ORL) a také podpora
individuálního bydlení, kdy navýšíme příspěvek na podporu individuální bytové výstavby na 200.000. Je potřeba transformovat město z hornického na „turisticko-strojírenské“. Zajistit podporu
podnikatelů v gastronomii, což by umožnilo zvýšení počtu turistů a získání peněz ve službách, když je problém finance samostatně generovat ve městě. Také podporou alternativní kultury, aby
mladí lidé nemuseli za vším jezdit do Ostravy

2. Souhlasíte se vznikem zábavního parku na území staré části Karviné?

Zábavní park jako investiční záměr podpoříme. Může přivést do Karviné turisty a tím nárůst tržeb ve službách. Co se týká pracovních míst, jednalo by se o místa sezonního charakteru, což je dílčí
přínos. Zvolenou lokalitu v blízkosti šikmého kostela vidíme jako spíše nevhodnou a o této lokalitě by se mělo ještě diskutovat. Mohlo by dojít k narušení historie staré Karviné, která v poslední době
zažila velký rozvoj. Pokud by zábavní park zatraktivnil celé území a zachoval jeho historii, zvláště pak v blízkosti šikmého kostela, pak lze vše zvážit. V blízkosti uvažované lokality má být řešen i
krajský projekt EDEN, který počítá s vybudováním velkokapacitních skleníků pro ekologii, výzkum a turistiku. Tento projekt nesouvisí se zábavním parkem, je zcela jinak financován (cca 2,5 mld.
korun) a je řešen náměstkem hejtmana KU Jakubem Unuckou (ODS). Tento projekt podporujeme. Potenciální investor zábavního parku by měl prokázat svou solventnost, aby byly sníženy
rizikové faktory investice.

3. Co uděláte pro Karvinou po útlumu šachet?

Předně nutno říct, že v důsledku války na Ukrajině a energetické krizi je vhodné s útlumem těžby vyčkat. I Ministerstvo financí má nyní záměr v těžbě pokračovat a finančně ji i podpořit, minimálně
v roce 2023 a snad až do r.2025. Útlum šachet je sice relativně nevyhnutelný, ale jeho časovou osu je potřeba prodloužit. Na druhou stranu již není možné, aby se město Karviná profilovalo stále
jako hornické. Proto je potřeba nastartovat lokální ekonomiku, využít některé bývalé objekty OKD k novým průmyslovým zónám, nadále je potřeba intenzivní spolupráce s Krajem, kde je ODS i
KDU-ČSL součástí vládní koalice. Z Fondu spravedlivé transformace ve spolupráci s Krajem by mělo přitéct do Karviné do r. 2027 cca 8-10 miliard korun a tyto je potřeba využít a mít připravené
projekty (služby, lehký průmysl, apod.).

4. Jak hodnotíte rekonstrukci krytého bazénu?

Rekonstrukce krytého bazénu je velice potřebná, jednak pro další úspěšné působení plaveckého oddílu Kosatky Karviná, ale i pro rekreační účely občanů města, aby lidé z Karviné se svými dětmi
nemuseli jezdit do Bohumína či Polska, kde pak utrácejí ty finance, které Karviné chybějí. Celou opravu považujeme za velice opožděnou, a to minimálně o 10 let, kdy město mělo jiné sportovní
priority, hlavně fotbal. Z důvodu opoždění je poté celá oprava velice nákladná, přes 400 mil.Kč. Legislativně veřejnou zakázku nezpochybňujeme a firma STARS pro celou akci udělala hodně
práce. Veškerá další jednání, která vedla k tomu, že musela být vybrána firma z jediné nabídky, však považujeme za nešťastná a ve svém důsledku pro město Karvinou je rekonstrukce velmi
drahá. Lepším řešením mohlo již v minulosti být sjednocení venkovního koupaliště s krytým bazénem do jednoho prostoru (analogie Bohumína), což však bylo odmítnuto.

STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ

Odpovídá lídr Lukáš Němeček.

1. Jak chcete zabránit odlivu lidí z Karviné?

Karvinou skutečně opouští přes 800 lidí ročně. Většinou jsou to mladí lidé, kteří jdou za lepší příležitostí, ale není výjimkou, že odcházejí i celé rodiny. Musíme jim nabídnout takové podmínky, aby
život v Karviné byl pro ně důstojnou alternativou. Zejména se musíme snažit hledat investory a podnikatele, aby u nás rozvíjeli své služby a nabídli tím atraktivní pracovní místa. Karviné se otevírá
jedinečná příležitost nových projektů, které budou hrazeny Evropskou unií z Fondu pro spravedlivou transformaci.

2. Souhlasíte se vznikem zábavního parku na území staré části Karviné?

Karviná si určitě obdobný zábavní park zaslouží, ale bohužel vedení města dojednalo s investorem místo, které z historických důvodů není nejvhodnější. Chybou stávajícího vedení města bylo, že
nekomunikovalo se spolky, které na daném území působí. Teď se snažíme dojednat setkání se všemi zainteresovanými subjekty. Primátor se takové schůzce bohužel brání.

3. Co uděláte pro Karvinou po útlumu šachet?

Už teď má naše město našlápnuto na velkou změnu. Díky Fondu pro spravedlivou transformaci míří na Karvinsko přes 8 miliard korun. Za všechny bych zmínil projekty EDEN, CEPIS, POHO park.
Zároveň připravíme projekty do druhé výzvy, které podpoří turismus, zaměstnanost, vědu a výzkum.

4. Jak hodnotíte rekonstrukci krytého bazénu?

Krytý bazén je přes 10 let starý projekt, který se vedení města rozhodlo před 3 lety zrealizovat, a to i přes to, že došlo ke zdražení z původních 280 miliónů korun na 400. Vše je přitom hrazeno plně
z městského rozpočtu, protože se vedení města nepodařilo najít žádný dotační titul, který by alespoň částečně projekt zafinancoval. Zároveň mělo dojít k dvojnásobnému navýšení nákladů na
energie. S přihlédnutím k aktuální situaci je jasné, že to bude podstatně více. Proto bychom rádi připravili projekt na osazení střechy fotovoltaickými panely a snížili tak náklady na energie.

Svoboda a přímá demokracie (SPD)

Odpovídá lídr Ladislav Hammer.

1. Jak chcete zabránit odlivu lidí z Karviné?

Abychom mohli řešit odliv lidí z Karviné, je třeba znát jeho příčinu. Nízká porodnost, vysoká úmrtnost a přirozený úbytek stěhováním jsou důvody, proč Karviné za rok 2021 ubylo 875 obyvatel.
Věkový průměr Karviné je jeden z nejvyšších v Moravskoslezském kraji. Tyto ukazatele mají jedno společné a to je kvalita života ve městě. Karviná se již dva roky za sebou umístila na
předposledním místě v hodnocení indexu kvality života, který je sestavován pro celou Českou republiku. Podle hnutí SPD Karviná, odliv lidí úzce souvisí s dostupností bydlení, bezpečností ve
městě, kvalitou vzdělávání, dostatečností služeb a samozřejmě také kvalitou zdravotní péče. Jedním z našich cílů je právě zamezit odlivu mladých lidí z města. Náš volební program explicitně
ukazuje, že jsme si vědomi tohoto nastaveného trendu a chceme ho zastavit. SPD Karviná bude prosazovat modernizaci Karvinské nemocnice, dostupnou zubní péči, bezpečnější ulice, podporu
rodin s dětmi nebo třeba dostupné bydlení.

2. Souhlasíte se vznikem zábavního parku na území staré části Karviné?

Ano souhlasíme a budeme vždy souhlasit s projektem, který bude dávat smysl pro rozvoj Karviné a její prosperitu. Každý takovýto projekt podpoří turismus v Karviné a díky tomu se zvýší příjem
rozpočtu města, který bude důležitý pro další rozvoj, který plánujeme. Společně s projektem EDEN SILESIA, pokud by vznikl na tomto území, by měl přilákat ročně desetitisíce turistů. A s tím jsou
samozřejmě spojená i pracovní místa, která zde vzniknou a pomohou tak s nezaměstnaností v Karviné a okolí. S prostranstvím a budovami okolo dolu Gabriela již dnes máme zajímavé kulturní
centrum Karviné, kde se konají festivaly a různé společenské akce. Jsme pro zachování památek tohoto území, které by měly být vkusně a s citem zasazeny do nově vznikající krajiny. Zábavní
park, EDEN SILESIA a okolí dolu Gabriela by tak tvořily zajímavý celek, kde by byla propojena věda, výzkum, historie a turismus.

3. Co uděláte pro Karvinou po útlumu šachet?

Tato otázka je poměrně tendenčně zaměřená a počítá s kompletním uzavřením šachet v nadcházejících letech, ovšem pod Karvinou se stále nachází velké množství uhlí, díky kterému by mohl
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region při současných cenách této komodity profitovat ještě několik let. Otázkou je míra autonomie v rozhodování Zastupitelstva města Karviná, když většina dolů je již pod správou státního
podniku Diamo, který například plánuje s Národním památkovým ústavem vytvořit v oblasti něco jako muzeum se statutem UNESCO. Dle posledních informací zůstává nadále otevřen důl ČSM,
kde se plánuje těžba do konce roku 2023 a vedení OKD zvažuje prodloužení těžby do roku 2025, což SPD z úrovně Zastupitelstva města Karviná hodlá podpořit. Samozřejmě bez ohledu na útlum
těžby uhlí jsme otevřeni investicím do průmyslových zón, které by ještě mohly v okolí Karviné vzniknout. V případě úspěšných soutěží jsme připraveni upřednostnit nabídky firem vytvářejících nižší
uhlíkovou stopu.

4. Jak hodnotíte rekonstrukci krytého bazénu?

Co se týče rekonstrukce krytého bazénu, je třeba se na ni podívat z několika úhlů pohledu. Ten první je varianta provedení, kde bude na bazénu chybět tobogán, který je již, dá se říct, standardem
moderních krytých bazénů. Toto bude mnoha lidem z Karviné chybět, především tedy dětem a budou stále jezdit na bazény do okolních měst. Další úhel pohledu je finanční. Rekonstrukce krytého
bazénu měla proběhnout rozhodně dříve, jelikož bazén nesplňoval požadavky již několik let. Bohužel se ale vše protáhlo a díky růstu cen ve stavebním průmyslu se cena bazénu oproti první
variantě hodně navýšila. Dlouho totiž probíhala diskuze, zda postavit úplně nový bazén nebo jít cestou rekonstrukce nebo právě ona varianta s tobogánem nebo bez tobogánu, se saunou nebo bez
sauny. To ale zrovna nelze klást za vinu vedení města, které se snažilo řešit rekonstrukci rychle. Pokud se ale podíváme na rekonstrukci celkově, jsme s ní spokojeni, protože naši občané budou
moci využívat nové moderní zařízení.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (3x), univerzitou (3x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

12.09.2022 (20:34:04) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Český rozhlas - Radiožurnál

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

� V úterý 13. září po 12. hodině odvysíláme další Předvolební speciál, tentokrát z Ostravy. Jak se s největšími problémy Ostravy hodlají vyrovnat politické strany a hnutí, které se ucházejí o hlasy
voličů v komunálních volbách?Hosty Tomáše Pancíře budou: ▪ politolog Lukáš Vomlela ze Slezské univerzity ,▪ youtuber z projektu Naše Ostrava Jan Petrus,▪ redaktorka a moderátorka
ostravského studia České televize Tereza Krumpholzová,▪ zakladatel sdružení PANT Petr Pánek.Více informací o volebním vysílání ➡ https://rozhl.as/RZVolby2022

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

13.09.2022 (04:04:17) Internet Institut tvůrčí fotografie Pozary.cz - Články plk. Ing. Martin Pliska HZS Moravskoslezského kraje

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Jak se již stalo tradicí, i tento rok vyhlašuje Česká asociace hasičských důstojníků, z.s. spolu s Hasičským fotografickým klubem HAFOK z Bruntálu fotografickou soutěž „Hasiči před i za
objektivem“.

Do uzávěrky 18. ročníku fotografické soutěže zbývá necelý měsíc. Tradiční fotografická soutěž je určena všem fotografujícím hasičům i fotoamatérům z řad široké veřejnosti z České republiky a ze
Slovenska.

Nestrannost při hodnocení fotografických prací je zajištěna nezávislou porotou, jejímž hlavním porotcem je dokumentární fotograf a pedagog prof. Mgr. Jindřich  Štreit .

Fotografická soutěž je i tento rok vyhlášena ve čtyřech kategoriích:

První tři snímky v každé kategorii budou oceněny finanční odměnou:

Ani tento rok není soutěž ohraničena jen na území České republiky, ale mohou se zúčastnit i fotografující hasiči a hasičky nebo fotoamatéři z řad široké veřejnosti z České republiky a Slovenska.

Partnery soutěže jsou Hasičský záchranný sbor Moravskoslezského kraje, web požáry.cz a preventivně výchovný portál Hasík CZ.

Uzávěrka 18. ročníku soutěže „Hasiči před i za objektivem 2022“ je stanovena na 30. září 2022. Detaily o přijímaných fotografiích, ustanovení o autorství, souhlasu se zveřejněním, korespondenční
adrese a přihlašovacím listu naleznete na www.hasik.cz.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

13.09.2022 (05:55:05) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Český rozhlas Plus

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

11. � V úterý 13. září po 12. hodině odvysíláme další…   
seznam | nahoru

12. Fotosoutěž Hasiči před i za objektivem je letos již osmnáctým ročníkem, blíží
se uzávěrka  seznam | nahoru

13. Ostrava – jakou tvář nastavuje lidem, kteří v ní…   
seznam | nahoru
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg1NzQ1OTAsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg1NzQ1OTAsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg1NzQ1OTAsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48574590
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48574590
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fradiozurnal%2Fposts%2F10158738557631752
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg1NzgxMzgsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg1NzgxMzgsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg1NzgxMzgsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48578138
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48578138
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=http%3A%2F%2Fwww.pozary.cz%2Fclanek%2F261400-fotosoutez-hasici-pred-i-za-objektivem-je-letos-jiz-osmnactym-rocnikem-blizi-se-uzaverka
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Ostrava – jakou tvář nastavuje lidem, kteří v ní žijí, pracují nebo třeba jen tráví volný čas? Jak se po městě cestuje, kde se vyplatí bydlet, kam je dobré zajít za sportem nebo za kulturou? Kterým
místům je lépe se vyhnout a proč?VIDEOPŘENOS volebního speciálu uvidíte na této facebookové stránce. Hosté Tomáše Pancíře:• politolog Lukáš Vomlela ze Slezské univerzity  • youtuber z
projektu Naše Ostrava Jan Petrus• redaktorka a moderátorka ostravského studia České televize Tereza Krumpholzová• zakladatel sdružení PANT Petr PánekVšechny články k tématu →
https://rozhl.as/VolbyPlus2022

SEKCE: Televize a rádia

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

13.09.2022 (10:46:13) Internet Slezská univerzita v Opavě E-news.cz - Články Z blogosféry

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Novou CEO divize JRD Development je od letošního září Alexandra Tomášková, dosavadní generální ředitelka divize JRD Land. Nadále tak bude působit na obou postech.
Funkci přebírá od Martina Svobody, který bude pokračovat ve vedení skupiny JRD Group.

Alexandra Tomášková, která dříve pracovala na vysokých manažerských postech ve společnostech Red Group, Skanska Property Czech Republic a JLL, zúročí v nové pozici své dosavadní
bohaté zkušenosti s udržitelnou a šetrnou výstavbou. V komerční divizi společnosti Skanska byla zodpovědná za řízení marketingu a pronájmu projektů, známých svým důrazem na udržitelnost,
kvalitní architekturu, design a příjemné pracovní prostředí. Od roku 2018 zde navíc vedla celou českou a později i maďarskou divizi. V realitně-poradenské společnosti JLL měla na starosti
kancelářský sektor: zabývala se zejména pronájmy, strategií pracovního prostředí, projektovým řízením a ESG poradenstvím.

„Obě divize – JRD Land i JRD Development – jsou svým zaměřením na akvizici pozemků a udržitelnou developerskou výstavbu úzce propojené. Věřím proto, že se mi podaří přispět k posílení
jejich vzájemné synergie a růstu. Díky svým zkušenostem a know-how z realitního trhu a dlouholeté praxi v oblasti udržitelného developmentu se chci nyní ještě intenzivněji zaměřit na
implementaci principů zdravého a šetrného bydlení do všech projektů JRD Development. Ta je již nyní lídrem v oboru úsporné rezidenční výstavby, a je tak pro mě velkou výzvou podílet se na jejím
rozvoji,“ říká Alexandra Tomášková.

Alexandra Tomášková je absolventkou Slezské univerzity  v Opavě , kde vystudovala anglickou filologii. Hovoří anglicky, francouzsky a německy. Mezi její zájmy patří rekreační sport (běh,
lyžování, jóga) a cestování.

Foto: Pixabay

Zdroj: Crest Communications

SEKCE: Ekonomika a Finance

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

13.09.2022 (10:54:00) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Twitter.com - Příspěvky croplus

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

VIDEOPŘENOS sledujte na https://t.co/ra9j6rzdTk. Hosté:• politolog Lukáš Vomlela ze Slezské univerzity• youtuber z projektu @Ostravsko @JanPetrus_• redaktorka a moderátorka ČT
Ostrava @TKrumpholzova• zakladatel sdružení PANT Petr PánekModeruje @tomaspancir.#Volby2022 https://t.co/VMY5vGhh1r

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

13.09.2022 (12:06:33) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Český rozhlas Plus

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

❓ Jakou tvář nastavuje dnešní Ostrava lidem, kteří v ní žijí, pracují, nebo třeba jen tráví volný čas? Jak se po městě cestuje, kde se vyplatí bydlet, kam je dobré zajít za sportem nebo za kulturou?
Kterým místům je lépe se vyhnout a proč? ➡ A jak se s největšími problémy Ostravy hodlají vyrovnat politické strany a hnutí, které se ucházejí o hlasy voličů v komunálních volbách?Tomáš Pancíř
se zeptá:▪ politologa Lukáše Vomlely ze Slezské univerzity ,▪ youtubera z projektu Naše Ostrava Jana Petruse,▪ redaktorky a moderátorky ostravského studia České televize Terezy
Krumpholzové,▪ zakladatele sdružení PANT Petra Pánka.

SEKCE: Televize a rádia

14. Alexandra Tomášková je novou CEO JRD Development   
seznam | nahoru

15. VIDEOPŘENOS sledujte na https://t.co/ra9j6rzdTk. Hosté:• politolog Lukáš
Vomlela ze Slezské…  seznam | nahoru

16. � Jakou tvář nastavuje dnešní Ostrava lidem,…   
seznam | nahoru
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

DUPLICITNÍ S: ❓ Jakou tvář nastavuje dnešní Ostrava lidem,… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě ); ❓ Jakou tvář nastavuje dnešní Ostrava lidem,… ( Facebook - Příspěvky, Slezská
univerzita v Opavě); ❓ Jakou tvář nastavuje dnešní Ostrava lidem,… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě ); ❓ Jakou tvář nastavuje dnešní Ostrava lidem,… ( Facebook - Příspěvky,
Slezská univerzita v Opavě);

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

13.09.2022 (12:12:08) Internet Slezská univerzita v Opavě IRozhlas.cz - Zprávy z domova Tomáš Pancíř, and

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Jakou tvář nastavuje dnešní Ostrava lidem, kteří v ní žijí, pracují nebo třeba jen tráví volný čas? Jak se po městě cestuje, kde se vyplatí bydlet, kam je dobré zajít za sportem nebo za kulturou?
Kterým místům je naopak lépe se vyhnout a co s tím? Nad hlavními výzvami pro nové vedení moravskoslezské metropole debatuje moderátor Tomáš Pancíř s komentátory živě na
Radiožurnálu.

Nalaďte si v úterý ve 12.10 předvolební debatu komentátorů na Radiožurnálu. Sledovat ji můžete i na našem webu a sociálních sítích.

Hosty Tomáše Pancíře v Ostravě jsou:

Lukáš Vomlela, politolog ze Slezské univerzity
Jan Petrus, youtuber z projektu Naše Ostrava;
Tereza Krumpholzová, redaktorka a moderátorka ostravského studia České televize;
Petr Pánek, zakladatel sdružení PANT.

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

13.09.2022 (12:35:01) Rádio Slezská univerzita v Opavě ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat) ČRo - Plus

Otevřít originál | Otevřít detail

12:10
00 Jaká je současná Ostrava? Černá zelená. Je to město kultury, město sportu. Co Ostrava v nejbližších letech nejvíc potřebuje? Podaří se zastavit vylidňování třetího největšího města v

Česku? A kdo a s jakými plány
15 chce v Ostravě vládnout v příštích čtyřech letech? O tom všem budeme mluvit v dalším předvolebním speciálu Radiožurnálu a ČRo Plus, který vysíláme z ostravského studia ČRo. Volby

2022
30 speciální vysílání Radiožurnálu a ČRo Plus. A tady v ostravském studiu ČRo vítám také publikum, konkrétně studenty, a to ze dvou ostravských gymnázií, z gymnázia PORG Ostrava a
45 z Arcibiskupského gymnázia Ostrava. Dobrý den můžete si zatleskat. A samozřejmě můžete tleskat i dál našim čtyřem hostům, kteří budou debatovat stejně jako před týdnem v Brně, ani

tentokrát v Ostravě jsme nezvali politiky, ale

12:11
00 zvali jsme čtyři lidi, čtyři osobnosti, které tady dlouho žijí a které se zajímají o věci veřejné a o to, co se tady děje. Konkrétně vítám politologa Lukáše. O modelu ze Slezské univerzity .

Dobrý den. Dále youtubera z projektu
15 naše Ostrava Jana Petruse. Dobrý den. Dobrý den. Také redaktorku a moderátorku ostravského studia ČT Terezu Krumbholz. Sebou. Dobrý den. Dobrý den. A čtvrtým naším hostem je

zakladatel a šéf sdružení pand Petr Pánek dobrý.
30 Dobrý den. Jinak připomínám, že nás můžete poslouchat nejenom v rádiu, nejenom ve vysílání Radiožurnálu a ČRo Plus, ale můžete nás sledovat také ve videopřenosu, který nabízíme na

našem zpravodajském serveru iROZHLAS#cz. Tolik
45 úvodem. Ostrava v nedávné minulosti bojovala s Plzní o titul Evropské hlavní město kultury roku 2015, o rok dříve, v roce 2014 se moravskoslezská metropole pyšní let Evropské město

sportu. V minulosti se tradičně

12:12
00 mluvilo o černé Ostravě. Ve včerejších předvolebních debatách zaznívalo, že teď už je Ostrava spíše zelená. Jaký přívlastek podle vás Ostravě v současné době nejvíc? Odpovídá Jan

Petrus. I. No, podle
15 mě moderní. Moderní a dívající se do budoucnosti, protože současná Ostrava si myslím, že prošla docela složitou transformací a musíme říct, že si prošla úspěšně. Znamená my opravdu
30 už dneska nejsme primárně město těžkého průmyslu a hornictví, ale jsme město, které se dívá do budoucnosti které. Tak já vás přeruším, my se k tomu dostaneme. Teď stručná otázka.

Poprosím o stručné odpovědi.
45 Lukáš Vomela by charakterizoval Ostravu. Současnost. Já osobně vnímám Ostravu spíš jako nebo souhlasím tady s prvním před řezníkem. Každém případě vnímám i trochu odlišným

způsobem, ale vidím i jako město kontrastů. Má na straně tady jsou

12:13
00 opravdu úžasné záležitosti, úžasné technické památky, na druhé straně tady řada problémů, která ještě zasluhuje řešení. Čili já bych jedním slovem nebo dvěma slovy hodnotí Ostravu jako

město kontrastů. Tereza Krumpolcová já nevím, jestli dám
15 Ostravy jeden konkrétní přívlastek tuto chvíli, ale pro mě Ostrava, město, které je plné lidí, kteří mají chuť je s Ostravou měnit, posunout kupředu, a proto to město něco udělat. Takže takto

to vnímám. Je. A Petr
30 Pánek. Než odpovíte na tu otázku, tak možná pro ty naše posluchače, kteří nejsou z Ostravy, vysvětleme, co je spolek pand, co je sdružení pan, co všechno děláte. Takže dobře. Krátké

představení pand

17. ŽIVĚ: Ostrava 21. století očima lidí. Poslechněte si další ze série
předvolebních debat  seznam | nahoru

18. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)   
seznam | nahoru
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45 funguje vlastně už nějakých 17 let a jsme spolek, který se věnuje vzdělávání, popularizaci výuky moderních dějin, to znamená dějin 20. století a vůbec popularizaci společenských

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 8

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

13.09.2022 (16:45:13) Internet Slezská univerzita v Opavě IRozhlas.cz - Zprávy z domova Ondřej Čihák

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Jaké je současné rozložení politických sil v Ostravě a jak ho mohou změnit nadcházející komunální volby? O vztazích, souvislostech a vizích jednotlivých politických subjektů na severní
Moravě hovoří hosté předvolebního speciálu Radiožurnálu a Českého rozhlasu Plus z Ostravy.

„Zejména v těchto volbách se voliči rozhodují i podle toho, jaká je podpora stran na celostátní úrovni. Do zastupitelstva celé Ostravy volíme 55 zastupitel a máme možnost zakroužkovat každého
kandidát a výběr je opravdu velký,“ uvádí politolog Lukáš Vomlela ze Slezské univerzity .

Jak se liší stranické, věkové i genderové složení kandidátek? Milion komunálních politiků v přehledné aplikaci

Navíc se Ostrava dělí na městské obvody, z nichž každý má své zastupitele.

„Jako volič mám tak možnost si vybrat každého z nich bez ohledu na to, z jaké je politické strany. A otázka na každého voliče by mohla být, jestli to skutečně využíváme. Ve velkých městech se to
málokdy děje a v tomto ohledu se ukazuje, že personalizace není tak silná, jak by mohla být,“ dodává politolog.

„Taky se v Ostravě daleko víc projevuje efekt popularity nebo nepopularity celostátně působících strana a spokojenost nebo nespokojenost s působením vlády. To, věřím, zasáhne i do letošních
voleb v Ostravě,“ předpovídá Vomlela.

Politické strany prý na prvním místě zmiňují jako nejpalčivější problém depopulaci a koalice SPOLU také dává najevo přízeň některým projektům.

„Celkově jsou ale vize soupeřících stran podobné, nějaká vyhraněnost mezi hnutím ANO a koalicí SPOLU zde není,“ shrnuje Vomlela.

Moderátorka a redaktorka České televize Tereza Krumpholzová věří, že by bylo dobře, kdyby se strany ANO a SPOLU společně opět chopily vlády v Ostravě .

VIDEO: Radnice musí komunikovat a být tu pro občany, shodují se kandidáti v Poděbradech

„Je řada rozjetých projektů, které by mohly město posunout dopředu a už to je důvod, proč by bylo žádoucí, aby to pokračovalo ve stávající koalici. Tedy aby začaté projekty byly dokončeny a
Ostrava se mohla posunout tam, kam směřuje,“ doporučuje novinářka.

Velmi silný, přesněji druhý nejsilnější volební potenciál má podle předvolebních průzkumů hnutí Ostravak.

„A jak primátor Tomáš Macura (ANO), tak pan Lukáš Semerák (Ostravak) jsou dost velcí pragmatici, takže by neměli mít problém se spolu dohodnout,“ soudí zakladatel a šéf sdružení PANT Petr
Pánek.

„Pokud mám dobré informace, tak před čtyřmi lety k jejich dohodě chyběl pouze kousek. Takže ač primátor Macura jasně oznámil, že si přeje pokračování stávající koalice, tak pokud hnutí
Ostravak bude velice výrazné a a ochotné se na pokračování projektů podílet, tak v tom nebude žádný problém,“ doplňuje Pánek.

Role celostátních témat

Navzdory mnoha projektům, které Ostrava plánuje, velkou roli bude v těchto volbách hrát celostátní témata.

„Tradičně rozhodují,“ připomíná youtuber z projektu Naše Ostrava Jan Petrus. „Důvod proč předchozí volby vždy vyhrálo hnutí ANO byl ten, že lidé jdou k urnám, mají rádi Andreje Babiše a tím
pádem to hodí i ostravskému ANO.“

Hlasovat v komunálních volbách budou moci cizinci z Evropské unie s pobytem v Česku, ne však z Ukrajiny

„Z mého laického pohledu proto myslím, že ANO volby opět vyhraje, protože lidé půjdou a budou volit jako v celostátních volbách,“ odhaduje Petrus.

Pánek ale upozorňuje, že nepanují ty nejlepší vztahy mezi vedením ANO a Tomášem Macurou. „Na posledním volební sjezdu byl Andrej Babiš hojně kritizován zejména za to, že hnutí nemá
stanovenou jednotící ideologickou linku.

„Sám Macura tvrdí, že se okruh podporovatelů této strany změnil. Dříve to byli podnikatelé a mladí lidé, dnes to jsou zejména lidé v postproduktivním věku,“ vysvětluje Pánek.

Podle Pánka se hnutí ANO formovalo jako liberální a antikorupční, po delší době vládnutí se ale velmi otočilo doleva.

„A právě tento akcent způsobil změny, proto Tomáš Macura volá dlouhodobě po nějakém programovém ukotvení,“ říká Pánek.

„To ale nebylo nikdy vyslyšeno, primátor spíš měl pocit, že jeho snahy jsou sabotovány ze strany vedení ANO. Ale je zajímavý fenomén, že Ostrava jako město, ale i Moravskoslezský kraj, mají
trochu specifickou pozici, což bude v těchto volbách hodně zajímavé sledovat,“ konstatuje Petr Pánek.

Jaká je dnešní Ostrava a jaká by měla být? Které stavby a projekty město potřebuje a které se už daly do pohybu? Poslechněte si celý předvolební speciál!

Komunální volby 2022 | Senátní volby 2022

Komunální volby 2022
Senátní volby 2022

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

19. VIDEO: Vize politických stran v Ostravě jsou podobné, největším problémem
je podle nich odliv obyvatel  seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

13.09.2022 (17:18:29) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Začátek semestru se blíží a s ním i tradiční slavnostní imatrikulace pro studenty 1. ročníků � Ty proběhnou 12. října od 9:00 v aule fakulty. Těšíme se, až přivítáme naše nové prváky � Bližší
info na webu � www.slu.cz/ fvp /cz/aktuality/15/1425

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x), fvp (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

13.09.2022 (23:34:01) Internet Slezská univerzita v Opavě IRozhlas.cz - Zprávy z domova Klára Křižáková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Výměna běžných žárovek za úsporné nebo vypnutí teplé vody. To jsou jen některá omezení, která momentálně zvažují univerzity v kraji kvůli energetické krizi. Například Vysoká škola báňská v
Ostravě má energie oproti loňskému roku dvojnásobně dražší, proto musí šetřit.

Jedním z možných mnoha opatření, které Ostravská univerzita zvažuje, je zastavení teplé vody na toaletách.

Váš prohlížeč nepodporuje přehrávání audia.
Přehrát

00:00 / 00:00

Podrobnosti k tématu zjišťovala reportérka Klára Křižáková

„Dále zvažujeme výměnu žárovek za úspornější, vypnutí reklamních svítidel, nebo také koncentrace studentů v rámci zkouškového období do méně budov či místností,“ říká mluvčí univerzity Lucie
Fremrová.

Liberecká univerzita bude například zkracovat zimní semestr. „Naším cílem je nepřevádět tu zátěž na studenty a zaměstnance. Bereme ji na sebe, tudíž nechceme zkracovat semestr. Úplně
nejzazší možností, kterou zvažujeme, je posunutí začátku letního semestru o jeden nebo dva týdny,“ dodává mluvčí.

Ostravská univerzita teď sbírá podněty fakult, kde všude by se dalo ušetřit. Finální opatření přijme, až bude mít návrhy kompletní a taky bude znát konečnou cenu energií, které v tuto chvíli teprve
soutěží.

Regulace topení a přístrojů

Oproti tomu Vysoká škola báňská-Technická univerzita Ostrava už teď ví, že za energie oproti loňskému roku zaplatí dvojnásob.

‚Bez debaty a bez kontaktů.‘ Kvůli cenám energií hrozí online výuka, studenti ale upozorňují na problémy

„Úspory se u nás teprve diskutují a zvažujeme různá opatření. Může jít například o snížení teploty v kancelářích o jeden stupeň, regulace topení v málo využívaných prostorách. Další možností je
možná i regulace přístrojů, které mají vysoký odběr elektřiny,“ vysvětlila mluvčí Petra Halíková a dodává:

„Samozřejmě průběžně – nejen v této situaci – pracujeme s fotovoltaickými elektrárnami nebo s výměnou svítidel.“

Úsporná opatření bude zavádět i Slezská  univerzita  v Opavě . Stejně jako v Ostravě ale škola teprve sbírá podněty ze všech fakult.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Kvůli rostoucím cenám energií univerzity hledají možnosti jak ušetřit ( Rozhlas.cz - Ostrava, Vedení univerzity ); Kvůli rostoucím cenám energií univerzity hledají možnosti jak ušetřit
(Rozhlas.cz - Ostrava, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

14.09.2022 (08:07:00) Rádio Slezská univerzita v Opavě ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat) ČRo - Radiožurnál

Otevřít originál | Otevřít detail

08:00
00 Dobré ráno v osm hodin. Radiožurnál a Hlavní zprávy. VŠ v Moravskoslezském kraji zavedou úsporná opatření. Šéfka

20. Začátek semestru se blíží a s ním i tradiční…   
seznam | nahoru

21. Bez teplé vody a posunout semestry. Univerzity zvažují, jak se vyhnout
distanční vyúce a šetřit  seznam | nahoru

22. Hlavní zprávy (automat)   
seznam | nahoru
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15 evropské komise oznámí v projevu o stavu unie plán na zastropování cen energií. Fotbalisté Plzně nestačili v Lize mistrů na Inter Milán. Neprůjezdná je dálnice D35 na km 131 ve směru do
Olomouce a bude převážně zataženo

30 s deštěm i trvalejším. Teploty do 19 stupňů. Dobré ráno. Je středa 14. září. Začínají hlavní zprávy s Janou Uttendorfskou. Radiožurnál Hlavní zprávy. Víme, co se děje.
45 Podporu velkým firmám kvůli vysokým cenám energií dnes projedná vláda. Už v pondělí schválila zastropování cen elektřiny a plynu pro domácnosti a malé podnikatele. Za silovou elektřinu

budou platit maximálně šest korun za kW hodinu a tři koruny

08:01
00 za plyn. V pátek pak bude o opatřeních mimořádně jednat i PS. Vládu už k podpoře velkých firem vyzvali i senátoři. VŠ v Moravskoslezském kraji chystají kvůli vysokým cenám energií

úsporná opatření. Ostravská univerzita
15 zvažuje i posunutí začátku letního semestru. Zvažujeme výměnu žárovek za úspornější, vypnutí reklamní svítidel, popisuje některé návrhy na úspory mluvčí ostravské univerzity Lucie

Fremrová. Nové ceny za energie škola teprve soutěží.
30 VŠ báňská ale už ví, že bude mít dvojnásobně vyšší než loni. Proto už chystá úsporná opatření, vysvětluje mluvčí Petra Halíková. Může jít například o snížení teploty v kancelářích o jeden

stupeň je. Další možností je možná i regulace přístrojů, které
45 mají vysoký odběr elektřiny. Úsporná opatření bude zavádět i Slezská  univerzita  v Opavě . Z Ostravy Klára Křižáková Radiožurnál. Předsedkyně Evropské komise Ursula von der

Leyenová už za hodinu vystoupí

08:02
00 před europoslanci ve Štrasburku s výročním projevem o stavu unie. Mimo jiné oznámí plán na zastropování cen energií. Šéfka komise v projevu zhodnotí fungování EU za uplynulý rok a

výzvy, kterým sedmadvacítka čelila, včetně ruské války
15 na Ukrajině. Projev přímo v Evropském parlamentu vyslechne i Olena Zelenská, manželka ukrajinského prezidenta Volodymyra Zelenského. Von der Leyenová představí také očekávané

legislativní návrhy komise na boj proti energetické krizi. Zahrnovat
30 by měly například celoevropský plán úspor elektřiny nebo návrh na odebírání nadměrných zisků energetickým společnostem, které vyrábějí elektřinu levně z obnovitelných zdrojů nebo

jádra. Ze Štrasburku Zdeňka Trachtová Radiožurnál.
45 Radiožurnál Hlavní zprávy. Víme, co se děje ve světě. Víme, co se děje v ČR. Přesně před 85 lety zemřel Tomáš Garrigue Masaryk, první československý

08:03
00 prezident. Jeho památku si lidé dopoledne připomenou během pietního aktu u pomníku na Hradčanském náměstí v Praze. V září 937 se s prezidentem přišly rozloučit 1000 lidí, připomíná

historik Oldřich Tůma z Ústavu pro soudobé dějiny
15 Akademie věd. Ta reakce veřejnosti samozřejmě byla velice silná. Emotivním zemřel v roce, kdy už se nad Evropou stahovaly mraky. Ta hrozba nacistického Německa byla čím dál

viditelnější. Čili nebylo divu, že vlastně to bylo pociťovány vnímáno jako zmizení
30 symbolu jedné epochy a s tím, že tedy spíš horší časy nás čekají. Dobové nahrávky z posledního rozloučení s Tomášem Galáskem Masarykem zdigitalizoval archiv ČRo. Poslechnout si je

můžete v rubrice auditorium v aplikaci mujRozhlas.
45 Plzeňští fotbalisté podlehli Interu Milán 02 a prohráli i svůj druhý zápas v základní skupině Ligy mistrů. V prvním poločase vstřelil rozhodující gól bývalý útočník Teplic Edin Džeko. Trenér

Viktorie Michal Bílek litoval zbytečného

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 3

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

14.09.2022 (09:49:20) Internet Slezská univerzita v Opavě Nejbusiness.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Večer posledního zářijového pátku je již tradičně vyhrazen bližšímu seznámení laické veřejnosti se světem vědy a vědců. Cílem této akce, která vznikla v roce 2005 z podnětu
Evropské komise a do níž se již vloni v ČR zapojilo přes dvacet univerzit a čtyřicet dalších vědeckých institucí, je nejen bořit mýty o nedostupné, nepochopitelné a tajuplné vědě,
ale také o lidech, kteří se vědou zabývají. Noc vědců také každoročně přináší několik novinek v podobě nově zapojených subjektů či netradičních formátů setkání s vědou.
Překvapení pro fanoušky vědy si letos připravila i Slezská  univerzita , která letos vůbec poprvé nabídne zajímavá dostaveníčka s vědci a vědou nejen ve svých tradičních
opavských součástech, ale také v prostorách své Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné.

Nejen přednášky, ale také workshopy, komentované či interaktivní prohlídky, kvízy, sférické projekce, a dokonce i detektivní hru nabídne Slezská  univerzita  v Opavě  všem, v nichž bez rozdílu
věku plane touha po poznání a poznávání. Letošní téma Noci vědců „Všemi smysly“ je velmi široké, a tedy i divácky atraktivní. Letos si ale Slezská  univerzita  připravila ještě jednu novinku, díky
které se svět vědy stane dostupnější pro obyvatele severovýchodního cípu naší republiky. Obchodně podnikatelská fakulta Slezské univerzity , která sídlí v Karviné , se totiž poprvé rozhodla
zapojit do Noci vědců samostatným programem. Ve svém areálu Na Vyhlídce návštěvníkům nabídne zajímavé zážitky v podobě molekulární gastronomie, sebepoznání v psychologii, vnímání
pohybu, uvědomění si, jak na naše smysly působí marketingové aktivity firem i poznání, jak naše smysly využít třeba jako ochranu před falešnými bankovkami. Všechny nabízené programové body
jsou vhodné i pro děti a přístupné hendikepovaným osobám.

„Snažili jsme se vytvořit zajímavý program, který by zaujal všechny, kterým tajemství vědy imponuje, a to bez rozdílu věku. Věříme, že historicky první ročník Noci vědců, který se v Karviné
uskuteční, přiláká spoustu zdejších malých i velkých milovníků vědy. Chceme široké veřejnosti ukázat, že i věda může být nejen velmi zajímavá, ale také zábavná. Jsme přesvědčeni, že mimo
programu samotného mnohé z účastníků zaujmou prostory univerzitní knihovny či specializovaných učeben, ve kterých bude akce probíhat“, doplňuje Marian Lebiedzik , proděkan pro rozvoj a
vnější vztahy Obchodně podnikatelské fakulty.

Podrobný program letošní noci vědců je dostupný na webu www.nocvedcu.cz. Zájemci si zajímavý program mohou vyhledat i mimo jiné podle města či měst, které si přejí navštívit. Letos k nim
tedy přibyla i Karviná. Program letošní noci vědců se průběžně doplňuje celé léto, kompletní by měl být ve druhé polovině září 2022.

SEKCE: Průmysl a Podnikání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (3x), univerzita (3x), opavě (1x), slezské (1x), univerzity (1x), karviné (1x)

DUPLICITNÍ S: Noc vědců poprvé i v Karviné ( Nejbusiness.cz - Články, Obchodně-podnikatelská fakulta ); ���PŘIPOMÍNÁME, NOC VĚDCŮ LETOS PROBĚHNE POPRVÉ… ( Facebook -
Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě); ���PŘIPOMÍNÁME, NOC VĚDCŮ LETOS PROBĚHNE POPRVÉ… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

23. Noc vědců poprvé i v Karviné   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

14.09.2022 (12:36:08) Internet Institut tvůrčí fotografie Neverdie.cz - Články Matěj Novák

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Fotograf Jindřich  Štreit  je naprosto neoddělitelnou součástí české i světové fotografie. Rodák ze Vsetína má za sebou více než 1550 samostatných výstav a jeho práce jsou zastoupeny v
mnoha významných světových institucích včetně Muzea moderního umění v New Yorku. Jeho celoživotní dílo se nyní dočká rozsáhlejší knižní podoby, kterou doprovodí také CD s písničkami. Svoji
tvorbu poté představí lidem po celém Česku v rámci komponovaného pořadu Věřím na zázraky. Knihu fotografií i vstupenky na představení si lze až do neděle 18. září exkluzivně předobjednat na
portálu Hithit.cz.

Foto: archiv Jindřicha Štreita

Kniha bude obsahovat 160 stran s pečlivě vybranými fotografiemi. Ty budou reprezentovat vybrané oblasti celoživotního díla Jindřicha Štreita. K některým z nich budou připojeny také krátké
autorské texty popisující příběh vzniku. Kniha se tak významně odliší od jiných publikací a monografií. Navíc ji doplní také CD s písničkami olomouckého písničkáře Nosláva, které složil na míru
některým fotografiím. Texty písniček z CD budou publikovány i v knize, což dotvoří celek fotografií a poetiky.

Po vydání knihy a CD se Jindřich  Štreit  po boku písničkáře Nosláva vydá na tour po vybraných českých městech, kde společně uvedou pořad Věřím na zázraky. „Promítneme fotografie, které
Jindřich Šreit doprovodí mluveným slovem a já písničkami. Jindřich osobně odvypráví příběhy ze všech koutů světa, kde fotografoval a zavzpomíná na osudové okamžiky jeho fotografií. Já
pořad budu moderovat a prokládat vyprávění písničkami,“ popisuje písničkář Nosláva.

Foto: archiv Jindřicha Štreita

Za celým projektem vydání knihy s fotografiemi Jindřicha Štreita, doprovodného CD a realizací komponovaného pořadu Věřím na zázraky je i dobročinný přesah. Na přání Jindřicha Štreita část z
výtěžku sbírky na crowdfundingovém serveru Hithit.cz podpoří znevýhodněné osoby. Projekt zde realizuje Spolek Ability. z.s, který získané prostředky z prodeje knihy a CD použije na svoji činnost
ve prospěch osob se specifickými potřebami.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (3x), štreit (3x)

DUPLICITNÍ S: Fotograf Jindřich Štreit objede Česko s vlastním pořadem, jeho dílo zmapuje obsáhlá publikace. ( Proti šedi - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Fotograf Jindřich Štreit objede Česko s
vlastním pořadem. Jeho dílo zmapuje obsáhlá publikace (Kultura21.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Fotograf Jindřich Štreit je naprosto… ( Facebook - Příspěvky, Institut tvůrčí fotografie );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

14.09.2022 (13:47:38) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Naši odborníci v médiích � Předvolební debaty zaměřené na nové výzvy pro budoucí vedení hlavního města Moravskoslezského kraje se zúčastnil Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D. z Ústavu veřejné
správy a sociální politiky naší fakulty � Doktor Vomlela je expertem, který v médiích komentuje politické dění v kraji pravidelně a nejinak je tomu před aktuálně se blížícími volbami �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.09.2022 (07:16:22) Sociální sítě Institut tvůrčí fotografie Twitter.com - Příspěvky Kultura21_cz

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Fotograf Jindřich  Štreit  objede Česko s vlastním pořadem. Jeho dílo zmapuje obsáhlá publikace - https://t.co/FprFQQeXxl -Fotograf Jindřich  Štreit  je naprosto neoddělitelnou součástí české
i světové fotografie. Rodák ze Vsetína má za sebou více než 1550 samostatných výstav a j…

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (3x), štreit (3x)

24. Fotograf Jindřich Štreit objede Česko s vlastním pořadem. Jeho dílo
zmapuje obsáhlá publikace  seznam | nahoru

25. Naši odborníci v médiích � Předvolební debaty…   
seznam | nahoru

26. Fotograf Jindřich Štreit objede Česko s vlastním pořadem. Jeho dílo
zmapuje obsáhlá publikace -…  seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.09.2022 (12:12:25) Internet Slezská univerzita v Opavě Policie.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Č. j. KRPB-75500-7/ČJ-2022-0600DP- SLU, Lucia Pilová, nar. 1988, státní příslušnost Slovensko

V E Ř E J N Á V Y H L Á Š K A
oznámení o možnosti převzít rozhodnutí

Policie České republiky, Krajské ředitelství policie Jihomoravského kraje, Odbor služby dopravní policie jako věcně příslušný správní orgán rozhodující ve smyslu ustanovení § 95, § 97 odst. 3 a §
98 zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění pozdějších předpisů (dále jen „správní řád“)

oznamuje

v souladu s ustanovením § 25 odst. 2 správního řádu, že:

má možnost převzít si písemnost určenou do vlastních rukou:

a to na adrese:

Písemnost je v souladu s ustanovením § 25 odst. 1 správního řádu doručována veřejnou vyhláškou z důvodu, že se osobě prokazatelně nedaří doručovat.

Pokud nebude písemnost převzata do 15 dnů ode dne vyvěšení tohoto oznámení, považuje se poslední den této lhůty za den DORUČENÍ veřejnou vyhláškou.

Zpracoval: kpt. Mgr. Lukáš Sluka, vrchní komisař OSDP

plk. Ing. Jindřich Rybka, BA, MBA, vedoucí odboru

Vyvěšeno dne: 15.09.2022
Sejmuto dne: 30.09.2022

SEKCE: Instituce a organizace POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.09.2022 (14:19:26) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Pozvánka na konferenci...

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.09.2022 (15:07:07) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

14. ročník Business Gate Academy klepe na dveře! �Představujeme vám první dvě letošní zadání: �� Chceš proniknout do světa financí? Můžeš! S team leaderkou Zuzkou připravíš
koncepci pro zlepšování finanční gramotnosti v Moravskoslezském kraji �.�� Zajímalo by tě sportovně/kreativní zadání? Pak se společně s team leaderkou Nelčou podílej na tvoření
komunikačního manuálu Atletického klubu v Karviné! ��♂️ Buď součástí 14. ročníku Business Gate Academy i ty!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: 14. ročník Business Gate Academy klepe na dveře!… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

27. Veřejná vyhláška - oznámení o možnosti převzít písemnost - Lucia Pilová   
seznam | nahoru

28. Pozvánka na konferenci...   
seznam | nahoru

29. 14. ročník Business Gate Academy klepe na dveře!…   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.09.2022 (17:40:15) Internet Slezská univerzita v Opavě Msk.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Svým rozsahem v Česku ojedinělou směnu majetku dnes schválili moravskoslezští krajští zastupitelé. Nemovitý majetek v hodnotě přesahující 200 milionů korun mezi sebou
smění Moravskoslezský kraj, Česká republika zastoupená Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových a Hasičský záchranný sbor Moravskoslezského kraje.

Moravskoslezský kraj převede do vlastnictví ČR vlastnické právo k nemovitým a movitým věcem tvořící Integrované výjezdové centrum v Třinci, které potřebují pro svou činnost moravskoslezští
hasiči. Naopak z vlastnictví České republiky budou na kraj převedeny nemovitosti v hospodaření Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových a Hasičského záchranného sboru
Moravskoslezského kraje, o který požádaly obce, města a další organizace.

„Jde o nemovitosti v katastrech těchto obcí, které by obce a města využily ve veřejném zájmu pro svůj rozvoj, ale nemají zákonný nárok na jejich bezúplatný převod. Musely by je buď koupit v
přímém prodeji, anebo by se musely účastnit veřejné elektronické aukce. A tam už hrozí nebezpečí spekulativní koupě,“ uvedl hejtman Moravskoslezského kraje Ivo Vondrák s tím, že směněny
budou také nemovitosti, o které mají zájem různé spolky vykonávající veřejně prospěšnou činnost, například Slezská Diakonie, Armáda spásy či Slezská  univerzita .

Náměstek moravskoslezského hejtmana pro finance, majetek a investice Jaroslav Kania dodal, že poté, co kraj získá majetek do svého vlastnictví, bezúplatně tyto nemovitosti převede jednotlivým
žadatelům. „Za podmínky, že budou nadále využity k veřejně prospěšným účelům,“ zdůraznil náměstek hejtmana Jaroslava Kania.

Upozornil, že jde už o druhou trojstrannou směnu majetku tak velkého rozsahu. „Podobným způsobem převedl Moravskoslezský kraj v roce 2020 Integrované výjezdové centrum v Českém
Těšíně krajským hasičům. Směnou získal od státu nemovitosti důležité pro všechny občany – školy, dětská centra a další budovy určené pro občanskou vybavenost. Hasiči pak nejmodernější
budovu, která jim usnadní jejich náročnou práci, díky směně se jim snížila i administrativní zátěž,“ upřesnil náměstek hejtmana Jaroslav Kania.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.09.2022 (19:11:10) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta Ostravan.cz - Články Ladislav Vrchovský

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Na alternativní scéně ostravského Divadla loutek (DLO) se ve středu odehrála premiéra projektu Dvě čárky, což je zároveň název inscenace vycházející z textu divadelní hry nové dramaturgyně
Divadla loutek Terezy Agelové. Představení pojednává o ženské sexualitě. Otevřeně, bez sebemenšího ostychu a zároveň velmi vkusně.

Ostravská inscenace Dvou čárek vznikla v režii a dramaturgii Terezy Agelové a v produkci Petry Hlaváčkové. Scénografickou spolupráci poskytli Tomáš Volkmer, Petr Dvorský a Vojtěch Šmíd,
hudbu vytvořil Vojtěch Lukáš.

Dílo není uvedeno v oficiálním programu divadla, neboť jde v této chvíli o projekt de facto cizí, spojený s ostravskou loutkovou scénou pouze osobou Terezy Agelové pod hlavičkou spolku Jednou.
Ona sama a dvě herečky, které v něm účinkují, a také někteří členové inscenačního týmu na něm začali pracovat už před několika lety. Nyní díky vstřícnosti vedení Divadla loutek jim bylo
umožněno využít prostoru alternativní scény ke zkouškám a k uvedení premiéry. Že to bylo šťastné rozhodnutí, za které také po premiéře bylo ze strany tvůrčího společenství ředitelce divadla
Jarmile Hájkové a uměleckému šéfovi Václavu Klemensovi veřejně poděkováno, je vzhledem k dosaženému výsledku více než zřejmé.

Text získal druhé místo v soutěži o Cenu Evalda Schorma v roce 2018. Cena Evalda Schorma je každoročně udělována za nejlepší původní hru, dramatizaci či překlad hry (do češtiny dosud
nepřeložené). Je určena pro studenty DAMU, JAMU, FFUK, FFMU, FPF a FFUP. V témže roce se zároveň Tereza Agelová společně s kolegyní z brněnské JAMU Marií Mlatečkovou coby
spoluautorkou staly vítězkami celé soutěže s textem hry s názvem asi.milováni.

Dvě čárky jsou podle anotace na serveru agentury Dilia komorní hrou pro dvě herečky. Dílo tematizuje obavy z těhotenství a vyrovnání se s nastupující sexualitou. Mapuje pocity a stavy dvou
hlavních ženských postav v onom podivném období mezi pubertou a nástupem dospělosti. Je o období plného zmatků, hledání cest, nepochopení, (sebe)destrukce, kladení otázek a znovu
definování světa, protože optika dětského světa už neplatí a optika světa dospělých ještě neplatí.

Představení trvá bez přestávky přibližně hodinu. Scénický jazyk, který Tereza Agelová jako režisérka a dramaturgyně inscenace zvolila, je velice současný. Režisérka vyžaduje po obou
představitelkách mnoha postav velmi dynamický projev. Obě herečky se často rychle proměňují z dospělých žen ve velmi malé děti, aby vzápětí ztělesnily pubescentky, a to i v dialogu s jejich
matkami.

I když se publikum během představení často pobaveně usmívá či hlasitě směje, nechybí chvíle, kdy se pobavení promění v hlubší zamyšlení. Děje se tak v okamžicích, když před divákem
zničehonic najednou řve rozčilená až vzteklá matka na své dítě nebo když po humorné scéně o hormonální antikoncepci zazní slova o rizicích jejího užívání.

V rolích dvou žen vystupují Karolína Hýsková a Anna Bangoura . To, co předvádějí, lze bez jakékoliv nadsázky označit za herecký projev nejvyšší kvality. Na začátku přestavují dvě mladé ženy v
čekárně gynekologické ordinace, ale brzy se začnou v přeneseném smyslu slova pohybovat v prostoru i v čase. Na moment jsou dívkami, které v průběhu školní hodiny v deváté třídě zaskočí jejich
první menstruační krvácení, v příštím okamžiku jsou z nich matky přetížené mateřskými povinnostmi. Vzápětí promlouvají do mikrofonů nezúčastněným hlasem statistiků nebo groteskně pojatou
řečí lékařů propagujících různé druhy antikoncepce. Po scéně se pohybují všemi možnými způsoby, využívajíce při tom prvky pohybového divadla i scénického moderního výrazového tance. Vše
téměř nepřetržitě doprovází velmi rytmická hudba.

Zleva Anna Bangoura a Karolína Hýsková. (Foto: Tomáš Rossi)

Obě hrají s velkým nasazením. Zcela očividně jde o jejich osobní téma. Jevištní projev obou je přehlídkou široké škály hereckých výrazových prostředků. Mluvní projev je velice pestrý: běžnou řeč
střídá rytmická recitace i zpěv v rytmu rapu, vzápětí následuje ryzí činoherní dramatický monolog a dialog, případně i dva monology vzájemně se prolínající. Běžná civilní mluva se v prudkém střihu
střídá se stylizovanými mluvními pasážemi, ve kterých nechybí zřetelná ironie nebo naprosto přesné projevy zlosti, radosti, strachu, překvapení, rozčilení až vzteku.

Samozřejmě je přítomno loutkoherectví, a to jak tradiční hra s maňáskem, tak dialog loutkoherce s loutkou samotnou, dialogy mezi oběma maňásky, kteří vyvedeni v jasně červené barvě s velkýma
očima představují menstruaci jako takovou. Jednoduchou a rychlou kostýmní úpravou se účinkující stanou loutkami představující ženskou hormonální antikoncepci. A loutky samozřejmě mluví
nejen k divákům, ale i mezi sebou, nechybí dialog loutky a herce. Komediálnost a komika jsou přítomny neustále. Prostě totální divadlo obsahující snad všechny jevištní žánry, na které si
vzpomenete, včetně improvizace přímo mezi diváky v hledišti. Celá inscenace je od začátku až dokonce vedena v ostrém tempu a výrazném rytmu.

30. Tisková zpráva – IVC v Třinci převede Moravskoslezský kraj hasičům. Od
státu získá nemovitosti, které budou sloužit veřejnosti  seznam | nahoru

31. Menstruace, sexualita, antikoncepce. Ostravská inscenace Dvě čárky nabízí
totální divadlo nejvyšších kvalit  seznam | nahoru
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Zdánlivě je inscenace o ženských problémech. Ale chlapci, mladí muži a ženatí pánové mladší či starší sedící v hledišti se mohou zamýšlet nad tím, nakolik znají všechny problémy, které jejich
první i celoživotní lásky a matky jejich dětí řeší nejen po dobu jednoho týdne každý kalendářní měsíc, ale i denně. „A to prosím až čtyřicet let!“, jak zazní z úst protagonistek v průběhu představení.

Představení má silný potenciál oslovení dívek i chlapců od devátých tříd základní škol, prvních a druhých ročníků středních škol a učilišť nejen skrze své mimořádně aktuální téma, ale hlavně díky
velice poutavému a mimořádně záživnému divadlu, které nabízí od začátku až do konce. Je však zdrojem informací i velmi dobré zábavy nejen pro dospívající mládež, ale i pro ročníky starší
včetně střední generace. Otevírá tabuizované téma způsobem obsahujícím vysokou dávku humorného nadhledu. Pojednává o velice intimních otázkách zcela otevřeně a zároveň velmi vkusně a
ohleduplně.

Dvě čárky však nejsou jen o tom, že mluvit o věcech jako je menstruace lze mluvit otevřeně a bez sebemenších známek studu a ostychu. Hra má i mnohem hlubší téma: současný farmaceutický
průmysl a dopady farmaceutických výrobků (léků a preventivních prostředků včetně hormonální antikoncepce) do životního prostředí planety Země i do zdraví lidstva. A už vůbec ne v poslední
řadě se zde hovoří i o problematice rodičovství a klesající plodnosti i porodnosti.

Tereza Agelová prǐ besedě s diváky po premiérě. (Foto: T. Rossi)

V besedě mezi inscenačním týmem a diváky, která následovala po malé přestávce hned po konci středečního představení, prozradily Tereza Agelová, Anna Bangoura  a Karolína Hýsková mnoho
o genezi vzniku inscenace i o tom, co prožívaly při jejím nastudování. Hovořily zcela upřímně i o tom, co prožívají během představení. Vzápětí se rozběhla velmi živá debata mezi diváky i
účinkujícími a mnozí mluvili o potřebnosti hraní Dvou čárek hlavně pro školní mládež.

Když pak zazněl příslib toho, že současné vedení Divadla loutek se převzetí Dvou čárek do svého programu a reprízování pro školy nebrání, ba naopak, přivítali to všichni s velkou radostí.

Ladislav Vrchovský | Další články

Přečtěte si více z rubriky "Divadlo", nebo přejděte na úvodní stranu.

Ostravská inscenace Dvou čárek vznikla v režii a dramaturgii Terezy Agelové a v produkci Petry Hlaváčkové. Scénografickou spolupráci poskytli Tomáš Volkmer, Petr Dvorský a Vojtěch Šmíd,
hudbu vytvořil Vojtěch Lukáš.

Dílo není uvedeno v oficiálním programu divadla, neboť jde v této chvíli o projekt de facto cizí, spojený s ostravskou loutkovou scénou pouze osobou Terezy Agelové pod hlavičkou spolku Jednou.
Ona sama a dvě herečky, které v něm účinkují, a také někteří členové inscenačního týmu na něm začali pracovat už před několika lety. Nyní díky vstřícnosti vedení Divadla loutek jim bylo
umožněno využít prostoru alternativní scény ke zkouškám a k uvedení premiéry. Že to bylo šťastné rozhodnutí, za které také po premiéře bylo ze strany tvůrčího společenství ředitelce divadla
Jarmile Hájkové a uměleckému šéfovi Václavu Klemensovi veřejně poděkováno, je vzhledem k dosaženému výsledku více než zřejmé.

Text získal druhé místo v soutěži o Cenu Evalda Schorma v roce 2018. Cena Evalda Schorma je každoročně udělována za nejlepší původní hru, dramatizaci či překlad hry (do češtiny dosud
nepřeložené). Je určena pro studenty DAMU, JAMU, FFUK, FFMU, FPF a FFUP. V témže roce se zároveň Tereza Agelová společně s kolegyní z brněnské JAMU Marií Mlatečkovou coby
spoluautorkou staly vítězkami celé soutěže s textem hry s názvem asi.milováni.

Dvě čárky jsou podle anotace na serveru agentury Dilia komorní hrou pro dvě herečky. Dílo tematizuje obavy z těhotenství a vyrovnání se s nastupující sexualitou. Mapuje pocity a stavy dvou
hlavních ženských postav v onom podivném období mezi pubertou a nástupem dospělosti. Je o období plného zmatků, hledání cest, nepochopení, (sebe)destrukce, kladení otázek a znovu
definování světa, protože optika dětského světa už neplatí a optika světa dospělých ještě neplatí.

Představení trvá bez přestávky přibližně hodinu. Scénický jazyk, který Tereza Agelová jako režisérka a dramaturgyně inscenace zvolila, je velice současný. Režisérka vyžaduje po obou
představitelkách mnoha postav velmi dynamický projev. Obě herečky se často rychle proměňují z dospělých žen ve velmi malé děti, aby vzápětí ztělesnily pubescentky, a to i v dialogu s jejich
matkami.

I když se publikum během představení často pobaveně usmívá či hlasitě směje, nechybí chvíle, kdy se pobavení promění v hlubší zamyšlení. Děje se tak v okamžicích, když před divákem
zničehonic najednou řve rozčilená až vzteklá matka na své dítě nebo když po humorné scéně o hormonální antikoncepci zazní slova o rizicích jejího užívání.

V rolích dvou žen vystupují Karolína Hýsková a Anna Bangoura . To, co předvádějí, lze bez jakékoliv nadsázky označit za herecký projev nejvyšší kvality. Na začátku přestavují dvě mladé ženy v
čekárně gynekologické ordinace, ale brzy se začnou v přeneseném smyslu slova pohybovat v prostoru i v čase. Na moment jsou dívkami, které v průběhu školní hodiny v deváté třídě zaskočí jejich
první menstruační krvácení, v příštím okamžiku jsou z nich matky přetížené mateřskými povinnostmi. Vzápětí promlouvají do mikrofonů nezúčastněným hlasem statistiků nebo groteskně pojatou
řečí lékařů propagujících různé druhy antikoncepce. Po scéně se pohybují všemi možnými způsoby, využívajíce při tom prvky pohybového divadla i scénického moderního výrazového tance. Vše
téměř nepřetržitě doprovází velmi rytmická hudba.

Zleva Anna Bangoura a Karolína Hýsková. (Foto: Tomáš Rossi)

Obě hrají s velkým nasazením. Zcela očividně jde o jejich osobní téma. Jevištní projev obou je přehlídkou široké škály hereckých výrazových prostředků. Mluvní projev je velice pestrý: běžnou řeč
střídá rytmická recitace i zpěv v rytmu rapu, vzápětí následuje ryzí činoherní dramatický monolog a dialog, případně i dva monology vzájemně se prolínající. Běžná civilní mluva se v prudkém střihu
střídá se stylizovanými mluvními pasážemi, ve kterých nechybí zřetelná ironie nebo naprosto přesné projevy zlosti, radosti, strachu, překvapení, rozčilení až vzteku.

Samozřejmě je přítomno loutkoherectví, a to jak tradiční hra s maňáskem, tak dialog loutkoherce s loutkou samotnou, dialogy mezi oběma maňásky, kteří vyvedeni v jasně červené barvě s velkýma
očima představují menstruaci jako takovou. Jednoduchou a rychlou kostýmní úpravou se účinkující stanou loutkami představující ženskou hormonální antikoncepci. A loutky samozřejmě mluví
nejen k divákům, ale i mezi sebou, nechybí dialog loutky a herce. Komediálnost a komika jsou přítomny neustále. Prostě totální divadlo obsahující snad všechny jevištní žánry, na které si
vzpomenete, včetně improvizace přímo mezi diváky v hledišti. Celá inscenace je od začátku až dokonce vedena v ostrém tempu a výrazném rytmu.

Zdánlivě je inscenace o ženských problémech. Ale chlapci, mladí muži a ženatí pánové mladší či starší sedící v hledišti se mohou zamýšlet nad tím, nakolik znají všechny problémy, které jejich
první i celoživotní lásky a matky jejich dětí řeší nejen po dobu jednoho týdne každý kalendářní měsíc, ale i denně. „A to prosím až čtyřicet let!“, jak zazní z úst protagonistek v průběhu představení.

Představení má silný potenciál oslovení dívek i chlapců od devátých tříd základní škol, prvních a druhých ročníků středních škol a učilišť nejen skrze své mimořádně aktuální téma, ale hlavně díky
velice poutavému a mimořádně záživnému divadlu, které nabízí od začátku až do konce. Je však zdrojem informací i velmi dobré zábavy nejen pro dospívající mládež, ale i pro ročníky starší
včetně střední generace. Otevírá tabuizované téma způsobem obsahujícím vysokou dávku humorného nadhledu. Pojednává o velice intimních otázkách zcela otevřeně a zároveň velmi vkusně a
ohleduplně.

Dvě čárky však nejsou jen o tom, že mluvit o věcech jako je menstruace lze mluvit otevřeně a bez sebemenších známek studu a ostychu. Hra má i mnohem hlubší téma: současný farmaceutický
průmysl a dopady farmaceutických výrobků (léků a preventivních prostředků včetně hormonální antikoncepce) do životního prostředí planety Země i do zdraví lidstva. A už vůbec ne v poslední
řadě se zde hovoří i o problematice rodičovství a klesající plodnosti i porodnosti.

Tereza Agelová prǐ besedě s diváky po premiérě. (Foto: T. Rossi)

V besedě mezi inscenačním týmem a diváky, která následovala po malé přestávce hned po konci středečního představení, prozradily Tereza Agelová, Anna Bangoura  a Karolína Hýsková mnoho
o genezi vzniku inscenace i o tom, co prožívaly při jejím nastudování. Hovořily zcela upřímně i o tom, co prožívají během představení. Vzápětí se rozběhla velmi živá debata mezi diváky i
účinkujícími a mnozí mluvili o potřebnosti hraní Dvou čárek hlavně pro školní mládež.

Když pak zazněl příslib toho, že současné vedení Divadla loutek se převzetí Dvou čárek do svého programu a reprízování pro školy nebrání, ba naopak, přivítali to všichni s velkou radostí.

SEKCE: Kultura a vzdělávání POČET AKTUALIZACÍ: 2

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (2x)
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.09.2022 (20:04:02) Internet Fakulta veřejných politik Slu.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Starší část Bible je tvořena prastarými spisy židovského národa, novější část bible tvoří texty, které jsou posvátné pro křesťany a týkají se Ježíšova působení a jeho příslibů. Může tato kniha, která
inspirovala nesčetné množství uměleckých a literárních děl, být přínosná i pro člověka, který v Boha nevěří? Nejen o tom si budeme povídat s biblistou, salesiánem, vysokoškolským pedagogem a
katolickým knězem Ladislavem Heryánem.

Akci připravuje Fakulta veřejných  politik  v Opavě  společně s Mendelovým gymnáziem Opava za podpory statutárního města Opava.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  politik (2x), veřejných (2x), fakultě (1x), fakulta (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.09.2022 (22:04:21) Internet Slezská univerzita v Opavě Rozhlas.cz - Ostrava Petra Štrymplová tif,

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Kam za kulturou, zábavou, pohodou v pátek a o víkendu? Pokud ještě nemáte jasný plán, nechte se inspirovat naší nabídkou.

Pátek

Městská knihovna Český Těšín zve na Knižní piknik. Akci pořádá od 15 do 18 hodin na Hlavní třídě u Čítárny a kavárny Avion a Turistického informačního centra. Čeká vás burza knih
nejrůznějších žánrů, dílny pro děti, pro teenagery dílna blackout poetry. Letní občerstvení připraví studenti Albrechtovy střední školy v Českém Těšíně.

Od pátku až do neděle ožije Ostrava-Třebovice tradiční slavnostní Třebovický koláč. Akci pořádá Slezský soubor Heleny Salichové při Vysoké škole báňské – Technické univerzitě Ostrava v
Třebovickém parku. Vystoupí Čechomor, Petr Bende, Hop Trop, Ondřej Havelka, Cimbal Classic či Good Work. Těšit se můžete na víkendové vystoupení folklorních souborů i nedělní mši svatou v
Třebovickém parku. Program končí koncertem Melody Makers. Další podrobnosti o akci najdete na webu trebovickykolac.com.

V ostravském obchodním centru Futurum můžete navštívit výstavu o autismu nazvanou Vnímám svět jinak, přesto v něm žiju s vámi. Jde o ojedinělý projekt spolupráce neziskové organizace Za
sklem s Fakultou multimediálních komunikací Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně.

Zámecká noc v Bruntále. Zámek Bruntál zve na oblíbenou Zámeckou noc. Akce začíná v 17 hodin a program zahájí slavnostní vernisáž výstavy nazvané Dáma prostovlasá nevychází. Dále
vystoupí třeba Taneční škola Stonožka Bruntál, Dambra Bruntál, těšit se můžete na neobvyklé prohlídky zámku, na módní přehlídku sukní z dílny Střední školy průmyslové Krnov a workshopy
zaměřené na výrobu paruk a pokrývek hlavy. Finále bude patřit ohňové show.

Markvartovický country krmáš, to je pozvánka na Hlučínsko. Program začíná v 15 hodin. Čekat můžete atrakce pro děti, soutěže pro všechny věkové kategorie, bohaté občerstvení, kulturní
vystoupení nebo finále fotosoutěže. Návštěvník nejlépe oděný do country stylu získá hodnotný dar.

Hračka – hnízdo plné nápadů. To je výstava, kterou návštěvníkům až do konce října nabízí Knihovna Petra Bezruče v Opavě v oddělení pro dospělé čtenáře v hlavní budově. Jde o výstavu
klauzurních prací studentů Střední školy průmyslové a umělecké v Opavě.

Čtěte také

Kopřivnice oslaví 100. výročí narození Emila Zátopka, odhalí jeho bronzovou sochu

Muzeum Beskyd ve Frýdku-Místku zve v 17 hodin na vernisáž výstavy děl z 11. Beskydského trienále řezbářů. Až do 6. listopadu můžete v pěti výstavních síních obdivovat díla řezbářů z Čech,
Slovenska a Polska. Od pátku přes celý víkend se navíc koná řezbářský jarmark. Na nádvoří frýdeckého zámku začíná v deset hodin.

Ostravské muzeum pořádá Den s herbářem.  Celodenní program nejen pro rodiny s dětmi začíná v devět hodin. Muzeum ho připravilo k derniéře výstav Příběh Mattioliho herbáře a Co
(ne)skrývá herbář a knihovna Ostravského muzea. Těšit se můžete na komentované prohlídky výstavami, hravé i vzdělávací aktivity nebo výrobu podtácků ze sušených květů a pryskyřice.

Hodovali jste někdy s knížaty u stolu? Jak asi vypadalo stolování na středověkých knížecích dvorech? To se dozvíte na výstavě bíloveckého muzea s názvem S knížaty u stolu. Vystaveny jsou
originální archeologické nálezy z Opavska a Ratibořska i písemné a ikonografické památky. Uvidíte nádobí, které se používalo při stolování na středověkých dvorech Piastovců a Přemyslovců.
Výstava je přístupná do konce září.

Sobota

Dny NATO. Mošnovské letiště bude po celý víkend patřit tradičním Dnům NATO a Dnům Vzdušných sil Armády České republiky. Návštěvníky největší bezpečnostní show v Evropě na Letišti
Leoše Janáčka Ostrava čeká bohatý program, přičemž program dynamických ukázek bude nejdelší v historii akce. Mezi nejatraktivnější budou patřit vystoupení akrobatických leteckých skupin.
Vstup je bezplatný. Další podrobnosti najdete na webu natodays.cz. V sobotu se akce koná od 9:00 do 17:30.

Mikroregion Krnovsko a obec Třemešná zvou na Hry bez hranic. Akce začíná v 9 hodin na fotbalovém hřišti v Třemešné. Pro soutěžní týmy je připraveno speciální týmové klání a disciplíny v
neobvyklých dovednostech a činnostech.

Ve 14 hodin začíná v Mostech u Jablunkova akce zvaná Karpatský šerpa. Jde o soutěž ve vynášení sudu piva z Mostů na chatu Skalku. Přijďte fandit silákům, soutěžní týmy startují u hasičské
zbrojnice.

Zahrádkáři Píšť zvou o víkendu na Podzimní výstavu. Začíná ve 14 hodin a prezentovat bude vypěstovanou zeleninu, ovoce, květiny, aranžmá či dekorace.

Do Skanzenu lidových tradic v Bolaticích můžete zavítat na Kobzolfest. Pochoutky z brambor, zábavný program, ale i možnost prohlídky expozic souvků a experimentální archeologie, to je
nabídka akce, která začíná ve 14 hodin.

32. Ladislav Heryán bude přednášet na Fakultě veřejných politik   
seznam | nahoru

33. Dny NATO, Třebovický koláč, Burčákobraní... Vyberte si z našich tipů   
seznam | nahoru
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Čtěte také

Zámecký park v anglickém stylu je zákoutím Karviné, kde se dá příjemně odpočívat i sportovat

Po celý víkend můžete v Areálu chovatelů v Novodvorské ulici v Kravařích navštívit Chovatelské hody. Akci pořádá Český svaz chovatelů Kravaře. Začíná v deset hodin. Připraveny budou
zabijačkové speciality, kolo štěstí, skákací hrad a vyjížďky koňským spřežením. Dnes v 15:30 se můžete těšit na dojezd Spanilé vyjížďky veteránů.

V Krnově se můžete připojit ke Společné podzimní cyklojízdě. Začíná ve 14 hodin před městským úřadem a cílem výpravy je Rychta v Úvalně.

Den čisté dopravy můžete zažít i jinde na Opavsku. Akce začne Ekozávodem v 10 hodin z Dolního náměstí v Opavě do Hradce nad Moravicí, kde bude odpoledne od 13 hodin doprovodný
program pro celou rodinu, přehlídka elektroautomobilů či elektrokol.

Příborské Centrum tradičních technologií zve v sobotu na zajímavý program do refektáře piaristického kláštera. Nese název Od rákosu ke klarinetu a začíná v 8 hodin. Těšit se můžete na vyprávění
a hudební ukázky v podání vynikajícího hudebníka a držitele ceny Anděl Mariana Friedla. Pořad se koná u příležitosti Dnů evropského kulturního dědictví.

Čtěte také

Košile z kopřiv, košíky z ostružiní, krajky z žíní či vlasů. Vítejte v Centru tradičních technologií v Příboře

Od sobotní deváté hodiny až do pondělní 13. hodiny můžete zavítat na Výstavu zahrádkářů, včelařů a kutilů v Kulturním domě v Bolaticích. Akci pořádá Český zahrádkářský svaz Bolatice ve
spolupráci s obcí.

Zažít Nový Jičín jinak.  Tak se jmenuje první ročník sousedského festivalu, na který můžete zavítat do parku u Žerotínského zámku. Akce se koná v rámci Evropské týdne mobility, je založena na
dobrovolnících a má podpořit vzájemná setkávání lidí. Od 13 do 18 hodin se můžete těšit na vystoupení hudebních kapel, irské tance, jógu, workshopy nebo komentované procházky.

Na zahradě Flemmichovy vily v Krnově si můžete užít tradiční Burčákobraní. Nabídka vinařů z jihu Moravy se návštěvníkům představí už posedmé. Chybět nebude folklorní vystoupení. Akce
začíná ve 13 hodin.

11. ročník závodu horských kole kolem přehrady Slezská Harta, to je pozvánka na Opavsko. Bike maraton začíná v 7:30 na koupališti Nová Pláň.

Pozvánka na celý víkend míří k řece Moravici, kde se chystá 16. ročník tradičního zamykání řeky. Vodáci sjezd začínají pod přehradní nádrží Kružberk v 8 hodin.

V Oticích pořádají v sobotu XII. Otické zelné slavnosti. Program začíná v 11 hodin a nabídne gastrozážitky, zábavu pro všechny věkové kategorie, výstavu zemědělských strojů i kulturní
vystoupení, například valašského souboru Kosiska nebo Standy Hložka.

Na hrad Hukvaldy vás může přilákat akce nazvaná Hukvaldské ohně. Začíná v deset hodin. Těšit se můžete na ukázky světa středověku – kuchyně, řemesel, palných zbraní. Součástí programu
jsou workshopy, třeba k rozdělávání ohně. A finále o půl deváté večer patří ohňové show.

Ostravská zoo láká na Den pro seniory.  Tradiční akce nabízí lidem nad 60 let vstup zdarma a nabídne i speciální doprovodný program. Součástí je komentovaná prohlídka s průvodcem,
prohlídky botanického zázemí i malý dárek.

Neděle

V rámci pohádkové neděle zve českotěšínské kulturní a společenské středisko Střelnice na pohádkové představení Káťa a Škubánek o dvou nerozlučných kamarádech a jejich napínavých
dobrodružstvích. Divadlo D5 začíná hrát v 15 hodin.

Pokud máte chuť zavzpomínat si na největší šlágry vašeho mládí, pak byste měli zavítat do Kulturního domu K-Trio, kde se od 17 hodin koná akce s názvem „Od polky až k rokenrolu“. V rytmu
klasických i modernějších tanců vám bude celý večer hrát Taneční a swingový orchestr Zdeňka Pukovce.

Městské muzeum Krnov zve na přednášku Po stopách Leopolda Bauera. Představí život a dílo jednoho z nejznámějších krnovských rodáků, architekta a designéra Leopolda Bauera. Přednáší
Pavel Šopák ze Slezské univerzity  v Opavě . Součástí akce je komentovaná prohlídka Chlupaczkovy vily a procházka Krnovem kolem dochovaných stavebních realizací Leopolda Bauera.
Akce začíná v 15 hodin ve Flemmichově vile.

Do Krnova míří i další pozvánka, tentokrát na Závody kočárků, které startují v 15 hodin na dopravním hřišti při Středisku volného času Krnov. Závodí se ve stylu sportovní chůze a trasa nebude
delší jak sto kroků. Akce se koná v rámci Evropského týdne mobility.

Park Boženy Němcové v Karviné a čas devět hodin dopoledne. To jsou souřadnice pro závod POHO50, který zve běžce z řad široké veřejnosti do nejzajímavějších částí pohornické krajiny.

I neděle patří na mošnovském Letišti Leoše Janáčka Dnům NATO a Dnům vzdušných sil Armády České republiky. Těšit se můžete na přehlídku pozemní i vzdušné bojové techniky, v zásahu
uvidíte i policejní jednotky. Nedělní program je přístupný od 9 do 16 hodin.

Do Kobeřic můžete zavítat na 23. Setkání chrámových sborů regionu Hlučínska. Nedělní koncert v kostele Nanebevzetí Panny Marie začíná v 15 hodin.

S živou krajinou okolím Krnova, tak se jmenuje komentovaná procházka, na kterou se můžete vypravit na Krnovsko. Startuje u vlakové zastávky Krásné Loučky ve 14 hodin. Okružní trasa měří
asi pět kilometrů.

Opavské Kupé zve na výstavu fotografií Jana Červinky nazvanou Hory. Z černobílých snímků na vás dýchne drsný svět velehor a expedičního horolezectví. Autor byl členem prvních národních
expedic po druhé světové válce, na horu Mont Blanc vylezl ještě ve svých 76 letech. Výstava je k vidění do konce října.

Čtěte také

Vladimír Peringer stojí za záchranou unikátní věže v Opavě. Proměnil ji v KUPÉ

Na hrad Sovinec vás zláká víkendová akce s názvem Kašpárek na skalním hradě. Bavit vás budou šermíři, loutkové divadlo, historické tanečnice anebo sokolník. Vyzkoušíte si kovářské řemeslo
nebo výrobu svíček.

V Orlové se od 9 hodin koná sraz auto moto veteránů. Čeká vás prohlídka historických vozidel, soutěže pro děti a dospělé a také okružní jízda městem Orlová do Doubravy.

Muzeum Beskyd ve Frýdku-Místku všechny srdečně zve na letošní Dny evropského dědictví. Od 10 do 17 hodin pro vás budou zdarma otevřeny stálé expozice a krátkodobá výstava 11.
Beskydské trienále řezbářů.

Za uměním se můžete vydat do Galerie Moritz v bíloveckém zámku, kde právě probíhá výstava „Setkání v čase“. Jedná se o spojení čtyř umělců – Svobody, Bárty, Janovského a Montforta.
Výstava je důkazem toho, že lidé z různých regionů, žánrů a výtvarných technologií dokáží spojit svůj talent v jeden kulturní zážitek pro širokou veřejnost.

Milovníci sladkého si přijdou na své v nákupním centru Géčko v Ostravě-Plesné, kde se právě koná festival sladkostí. Čeká vás tu plno cukroví, makronek, dortů, čokolády a dalších sladkých
dobrot z celé České republiky. Součástí je doprovodný program pro děti i dospělé.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

15.09.2022 (23:25:06) Tisk Obchodně-podnikatelská fakulta VLTAVA LABE MEDIA a.s - Karvinský deník TOMÁŠ JANUSZEK

Otevřít originál | Otevřít detail

Karviná – Pohornický region Karvinska čeká velká proměna. Krajina, desítky let sužovaná těžbou uhlí a s ní spojenou devastací životního prostředí, by se měla proměnit v turisticky a investičně
zajímavou lokalitu s novými pracovními a podnikatelskými příležitostmi. A zatím k tomu má dobře nakročeno. 

Jak? Prostřednictvím peněz z Evropské unie. V rámci takzvaného Fondu spravedlivé transformace (FST) se má do Moravskoslezského kraje dostat necelých 19 miliard korun na realizaci
vybraných strategických projektů. Ty už před více než rokem vybrala k financování z FST stálá konference Moravskoslezského kraje. Některé z projektů jsou „megastavby“, o kterých se v regionu
hovoří celá léta. 

Aby ale bylo jasno: očekávaná finanční injekce v objemu téměř 19 miliard korun, není určena pouze pro Karvinsko. Projektů, které by měly být z těchto peněz financovány, je celkem 13 a vybíraly je
týmy regionálních i mimoregionálních hodnotitelů, ministerstev, pracovních skupin Regionální stálí konference MSK a Tripartity. 

MILIARDY PRO KARVINOU 

Každopádně přímo Karviná, včetně svého nejbližší okolí, by nemusela přijít zkrátka. Pokud se zadaří, budou se tady realizovat projekty za několik miliard korun. Největším a také nejnákladnějším z
plánovaných projektů je EDEN Karviná, jakýsi ekokampus Slezské univerzity, jehož centrem mají být velkokapacitní skleníky určené nejen pro vědecké účely, ale i k enviromentální výchově. 

„Živá laboratoř má být pojítkem výzkumného, vzdělávacího, kulturního i turistického zaměření,“ říká o projektu EDEN pro Deník Jakub Unucka, náměstek hejtmana pro průmysl, energetiku a
chytrý region. 

ÚSPĚCH V ANGLII  

Ačkoli je projekt z velké části věděcký, má i velký turistický potenciál. A ten by Karvinsko bezesporu zajímal. Náměstek Unucka připomíná, že v Anglii, zemi, kde vznikl, byl EDEN vyhodnocen
několik let po sobě jako nejlepší turistická atraktivita Anglie, kterou ročně navštíví třináct milionů turistů. 

Primátor Karviné Jan Wolf je přesvědčen, že projekty typu EDEN přinesou lidem práci. „Nejen v rámci daných projektů, ale také v navázaných činnostech a rozvíjejícím se cestovním ruchu,“ říká.
Dodává, že to zdaleka nejsou jediné prostředky, které se nabízejí. V rámci dalších výzev si budou moc sáhnout na peníze i podnikatelské subjekty. 

PRŮMYSL, VĚDA I TURISMUS 

Kromě toho se na Karvinsku počítá také s takzvaným PODOLUparkem, což je projekt moderního průmyslového parku, který by měl vzniknout v areálu bývalého Dolu 9. květen ve Stonavě. POHO
Park má zase revitalizovat bývalý Důl Gabriela nedaleko „šikmého“ kostela sv. Petra z Alkantary v Karviné-Dolech, který se díky románům Karin Lednické stal turistickým magnetem. 

Čtvrtým ze strategických projektů pro Karvinsko je CEPIS, neboli Centrum podnikání, profesních a mezinárodních studií. Nositelem tohoto projektu je Slezská univerzita v Opavě a Obchodně
podnikatelská fakulta  v Karviné . Cílem je vytvořit unikátní prostor a prostředí pro podporu vzdělávání, inovací a podnikání. 

KRITICI: CHCE TO ŠIRŠÍ  DISKUZI O SMYSLU PROJEKTŮ 

Kritici miliardy vítají, nicméně se jim nelíbí zacílení některých projektů. Poté, co bylo oficiálně představeno 13 strategických projektů, které budou doporučeny k financování z Fondu spravedlivé
transformace, objevily se hlasy kritizující jak nedostatečnou informovanost mnohdy miliardových projektů, tak i samotné využití peněz. 

Například Zuzana Klusová, lídr Pirátů v kraji, tvrdí, že není jasné, čeho se chce prostřednictvím těchto projektů dosáhnout. Podle ní skleníky sociální problémy nevyřeší. „Spravedlivá transformace
by přece měla přinést hlavně vyrovnání životní úrovně mezi regiony. Třeba takový projekt EDEN je vizuálně i myšlenkově zajímavý, ale postavit v Karviné skleníky, abych se mohla jít podívat na
simulované prostředí pralesa? Tam by peníze na transformaci regionu směřovat neměly!“ je přesvědčená krajská zastupitelka za Piráty. 

A není sama. „S názorem Pirátů souhlasí i komunisté v kraji. „Zastupitelé kraje by měli být mnohem více informováni, bohužel zatím jde toto téma zcela mimo ně. Čekal bych, že hejtman a
náměstci svolají seminář abychom si o projektech řekli více, včetně dopadů v budoucnosti a toho, jaký efekt investované prostředky budou mít,“ vytýká krajský zastupitel za KSČM Josef Babka. 

POSOUZENÍ PROJEKTŮ DO JARA 

Toliko fakta. Strategické projekty jsou vybrány, a jak Deníku prozradil náměstek hejtmana Jakub Unucka, už na začátku listopadu má být podána výzva, do které bude, nejen ty čtyři karvinské, ale
celkem třináct projektů za celý kraj možné přihlásit. 

„Projekty by měly být podány do konce roku. Jejich hodnocení připadne ministerstvu životního prostředí. Pokud budou mít některé projekty stejný počet bodů, bude rozhodující, který z nich bude
dříve realizován a rychleji vyčerpá peníze. V Bruselu budou projekty hodnosti v prvním kvartálu příštího roku,“ přiblížil náměstek Jakub Unucka.

SEKCE: Zpravodajství MUTACE: Karviná

34. Pomohou peníze z Evropské unie s proměnou Karvinska?   
seznam | nahoru
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PDF POPIS OBRÁZKŮ: ANKETA: Souhlasíte s vybudováním velkokapacitních skleníků EDEN u
Karviné?

PDF STRANA: 2

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)

DUPLICITNÍ S: Pomohou peníze z Evropské unie s proměnou Karvinska? ( VLTAVA LABE MEDIA a.s - Karvinský deník, Slezská univerzita v Opavě, Karviná );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.09.2022 (10:05:22) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

V pondělí 19. 9. začíná semestr � Rádi bychom vám připomněli možnosti parkovaní v blízkosti fakulty � Prosíme studenty, aby využívali veřejná parkoviště v okolí. Jejich přehled naleznete zde
➡️  https://1url.cz/TrBAy. Doporučujeme například parkování na náměstí Svobody. Děkujeme za respektování výzvy �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.09.2022 (13:15:04) Internet Fyzikální ústav v Opavě Slu.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

zde

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  unisféra (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.09.2022 (14:04:05) Sociální sítě Obchodně-podnikatelská fakulta Facebook - Příspěvky Obchodně  podnikatelská  fakulta  v Karviné, Slezská univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Nové trendy v gastronomii všemi smysly. � � Další ze zajímavých přednášek na Noci vědců �nám ukáže, jaký má význam molekulární gastronomie � a molekulární mixologie v moderním
stylu života a jaký může poskytnout smyslový � zážitek.�� Ochutnáte pokrm připravený zajímavou technologií molekulární gastronomie a bude pro vás připravený molekulární nápoj nezvyklé
konzistence.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)

DUPLICITNÍ S: Nové trendy v gastronomii všemi smysly. � �… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.09.2022 (14:19:46) TV Slezská univerzita v Opavě ČT1 - Sama doma (automat) ČT1

Otevřít originál | Otevřít detail

12:33
00 26 září exkluzivně v iVysílání Tento pořad vám přináší
15 přihlášení přes Seznam jedno a heslo celý internet tak jako věnujete pozornost tomuto pořadu je vhodné věnovat pozornost svému zdraví a možného nedostatku železa železné zdraví cz
45 Pěkné odpoledne po prázdninách z Ostravy a Vítáme vás společně s Markétou u sledování sama doma Pěkný

35. V pondělí 19. 9. začíná semestr � Rádi bychom vám…   
seznam | nahoru

36. Unisféra — Za dvojhvězdami s AIDOU  
seznam | nahoru

37. Nové trendy v gastronomii všemi smysly. � �…   
seznam | nahoru

38. Sama doma (automat)   
seznam | nahoru
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12:34
00 den já musím říct že jsem se moc těšila na dnešní vysílání No a doufám že si společně užijeme následujících hodinku a půl A tady jsou témata a hosté Ústřední lékařské téma uzavřeme

spaní docentkou Ivetou vrublová u ze Slezské
15 univerzity  v Opavě  a zaměříme se na sexualitu Ženy v těhotenství a po porodu dnes vaří Pavla Pavelková a taky se podíváme na historický závod aut který se jmenuje ten
30 byl speciálně na počest Karla lopraise také na seriál o noci vědců ta Ostravská Noc vědců která se uskuteční 30 září má mimo jiné jednu moc zajímavou přednášku na téma porod
45 jako prožitek povíme vám více přijde herečka Kristýna Leichtová a taky písničkářka Lucie redlová a také budeme pomáhat pejskům protože psí útulek v Dětmarovicích potřebuje pomoc a

my moc rádi pomůžeme No

12:35
00 a k tomu se taky vážně anketní otázka která má název zda se adoptovali nějaké zvíře v útulku psa kočku jak s tím máte zkušenosti No a vaše odpovědi nám Pište na známou adresu a

jednoho z vás odměníme originální taškou pěkné odpoledne
30 jak těhotenství a porod ovlivní ženskou sexualitu Tak to užij a první otázka na paní docentky Ivetu v rubovou za Slezské univerzity  v Opavě  Dobré odpoledne paní docentko odpoledne

Dobré odpoledne
45 těhotenství je úplně jasné ovlivnit psychickou stránku obou partnerů jak se to projevuje na sexualitě podle výzkumu na kterém jste pracovala také dá se říct že sexualita patří mezi základní

12:36
00 potřeby a i právě v tom těhotenství oba dva partneři tady vlastně toto potřebuji mají velmi záleží na tom jaký mají sexuální vztah a život před otěhotněním také záleží na tom zda to

těhotenství bylo
15 plánované počátek bezproblémový nebo to bylo umělé oplodnění Takže těch prvků které ovlivňují ten sexuální život v tom těhotenství je hodně nicméně podle výzkumu jak se ptáte 1
30 2 3 m nejsou žádné významné rozdíly když žena není gravidní v tom sexuálním prožitku až potom v tom třetím trimestru jsou můžou nastat určité problémy nebo sexuální
45 apetence ale ten první druhý trimestr podle výzkumu nehraje nějakou významnou roli Pokud není zvýšená produkce hormonů které třeba které patří prolaktin a progesteron které mohou

snížit právě to

SEKCE: Zpravodajství POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (2x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.09.2022 (16:40:17) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Multimediální techniky v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Těšit se taky určitě můžete na dokumentární film Fantastická terapie od autorky Anna Rotreklova! �více informací můžete najít zde: https://fb.me/e/2k3YG8ea9"V dokumentárním filmu je
představen velmi slibný způsob léčby některých duševních nemocí, který je založen na psychoterapii a na užití psychedelicky působící látky, přesněji řečeno jde o psychedeliky asistovanou
psychoterapii. Dokument byl natočenve spolupráci s jedinou klinikou u nás „Psyon – Psychedelická klinika“. K psychedeliky asistované psychoterapii zde legálně používají látku ketamin.
Vystupující psychoterapeuti, psychologové a lékař zmiňují i ostatní psychedelické látky, které se u nás oficiálně využívají zatím jen v experimentálníchstudiích."Premiéra filmu se koná 19.9. od
18:45 v kinosále Hauerova 4, je součástí akce Večer filmových dokumentů a Bezručova Opava. �️ Více informací o akci můžete najít na fb události zde: https://fb.me/e/2La4VZUIkSledujte nás
na fb: https://www.facebook.com/multimedialnitechnikySledujte nás na ig: https://www.instagram.com/multimedialnitechnikyOdebírejte kanál yt:
https://www.youtube.com/c/Multimedialnitechnikyvopave Slezská  univerzita  v Opavě#mmt #multimedialnitechniky #multimedia # slu #slezskauniverzita #premierafilmu #premiera #premiere
#filmovaskola #film #dokument #dokumentarnifilm #vysokaskola #bezrucovaopava #opava #psychadelika #ketamin #psychoterapie

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x), slu (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

16.09.2022 (18:23:12) Internet Slezská univerzita v Opavě I-region.eu - Články Šipka

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Máte rádi architekturu? Kam se vydat, abyste se mohli nabažit těmi nejzajímavějšími slezskými architektonickými skvosty. Jak velkou roli při projektování budovy hraje její okolí? O tom všem
jsme si povídali s Maciejem Frantou, držitelem mnoha prestižních architektonických ocenění, mimo jiné také International Architecture Awards 2022 za projekt Villa Reden v Chorzówě..

Gratuluji k získání prestižního ocenění. Dozvěděli jste se, co porotce na Vašem projektu nejvíce zaujalo?

Děkuji mnohokrát. Toto je naše druhé ocenění této budovy a velmi nás těší, že spolu s míjejícím časem získává stále větší uznání. V soutěži se udělují ceny za celkovou architektonický dojem a za
inovaci. Přesné zdůvodnění nám nebylo poskytnuto, myslím, že k cenám žádná odůvodnění psána nebyla.

Jak ovlivnila návrh budovy okolní krajina, např. nedaleký dřevěný kostel nebo zástavba rodinných domů?

Síla této budovy spočívá především v zajímavém umístění s neobvyklou kontextovou variabilitou. Na jedné straně černý dřevěný starobylý kostelík, na druhé straně cihlová béžová historická
budova bývalé restaurace v parku, pak velká betonová, v zeleni skrytá, vodní nádrž pro celé město a také celkem zajímavá budova ze 70. let. Uprostřed tohoto kontextu v houšti stromů náš
pozemek. Budova se od svého okolí liší stejně jako se od sebe různí zbylé stavby navzájem, přičemž jsme si ale z každé z nich vzali určité detaily, jako je čerň kostela odrážející se v průčelí,
hnědá barva bývalé restaurace v parku připomíná dřevo a rytmus, jednoduchost a síla fasády odpovídá stavbám ze 70. let. To vše je zahaleno v mlze krásných starých stromů.

Došlo v průběhu realizace projektu ke změně? Museli jste se něčeho vzdát?

Navzdory omezenému rozpočtu se nám podařilo realizovat všechno, co jsme naplánovali, i když jejich vymýšlení někdy nebylo snadné a vyžadovalo spolupráci mezi investorem a studiem.

Říká se, že architekti nejsou v současné době v lehké situaci, klienti často očekávají, že koncept dodají zdarma a je třeba opravdu nesmírného úsilí, aby vůbec mohli dělat svou
práci. Pomáhá získání takového ocenění při budoucích jednáních a usnadňuje spolupráci s klienty?

39. Těšit se taky určitě můžete na dokumentární film…   
seznam | nahoru

40. Maciej Franta: „Kvalitní architektura má pro ekologii větší přínos než fasáda
plná fotovoltaických desek.“  seznam | nahoru
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Architekti jsou skutečně často nuceni k takové neplacené práci – obvykle kvůli nepochopení významu, který architektura přináší. Dobrá architektura dokáže změnit hodnotu investice a to byl i
případ našeho projektu, jehož hodnota se výrazně zvýšila i díky získávání ocenění, což developer uznal. Jediným řešením je tedy realizovat kvalitní architekturu, propagovat ji, získávat ocenění a
usilovat o uznání v očích budoucích investorů, aby pochopili, že kreativní sféra otevírá mnoho dveří i jim.

Existují v architektuře nějaké trendy? Jak se změnila v posledních letech?

Samozřejmě existují módní trendy. Proces navrhování je také procesem zkoumání a asociací – často s historií, ke které se člověk vrací například prostřednictvím odkazů. Tím se mimo jiné vytvářejí
určité trendy a kulturní asociace, které se někdy mění v módu a možná i styl. V současné době se změny týkají především technologií a tzv. ekologie, nikoli architektury – bohužel se dost
zapomnělo, že nejlepší ekologický efekt, kterého lze dosáhnout, je správný design, nikoli moře fotovoltaických článků na střeše, protože díky němu mohou být všechny tyto instalace zbytečné.

A můžete jmenovat některé z největších "hříchů" současné architektury, ze staveb, které se v současnosti staví?

Nerespektování prostoru a městského kontextu. Nedostatek skutečného plánování a odvahy při rozhodování jsou největšími hříchy současné podoby našich měst a prostranství.

Je možné být architektem bez znalosti stavebnictví?

Bez základního povědomí o stavebních řešeních nejste architektem – můžete být tvůrcem.

Je možné navrhnout dobrou stavbu a neznat terén a okolí, na kterém bude stát?

Pravděpodobně je možné tímto způsobem jednou za čas dosáhnout dobrého výsledku a každý má svou vlastní filozofii návrhu, ale podle mého názoru je analýza kontextu nezbytná, protože právě
ta do značné míry určuje řešení. Dává všemu řád a spojuje dohromady.

Jak a proč jste se rozhodl, že chcete být architektem?

Nevědomé pokračování rodinných tradic. Zdálo by se, že pokud je celá rodina rodinou architektů, pak se jim stanu i já naprosto automaticky a já chtěl raději jít vlastní cestou. Na univerzitu jsem
tak udělal přijímačky i informatiku s matematikou, nakonec ale stejně zvítězila architektura.

Máte svůj vlastní "podpis", který je vidět na vašich projektech? Prostřednictvím kterého lze rozpoznat, že ano, to je Vámi navržená budova.

Myslím, že jednoho dne možná někdo uzná, že projekty, které děláme, jsou dobré. Zatím jsou mladé, a to, jak stárnou, je největší zkouška jejich estetické životnosti. Naše práce se skládá z
nápadu, nosné myšlenky a realistického logického základu, čemuž podřizujeme celý návrh, a proto se nám daří realizovat nejen dobré estetické výsledky, ale také efektivní a úsporné stavby.

Jaký byl váš první projekt? Změnil byste na něm dnes něco?

Pravděpodobně všechno nebo jeho velkou část. Můj první realizovaný projekt byl ten diplomový – zvítězil v mezinárodní soutěži pro Centrum pro vzdělávání a sport v Mysiadlu – dnes bych to asi
udělal jinak, ale filozofie myšlení je stále stejná.

Máte nějaké vzory, architekty, jejichž práce vás nejvíce inspiruje?

Nevím, jestli to tak funguje. Architekturu jiných umělců vnímám spíše jako prvek, který je třeba obdivovat, ale ne nutně se inspirovat. Podle mého názoru je architektura filozofií daného místa.

Pokud by se někdo z našich čtenářů chtěl vydat na takovou architektonickou exkurzi do Slezska, které stavby by rozhodně neměl vynechat?

Centrum Katovic, které vzniklo v meziválečném období a později bylo obohaceno novými prvky, celá kulturní zóna a můj oblíbený skvost, Knihovna Slezské univerzity . Vřele doporučuji také
novou publikaci Roberta Konieczného a Tomka Malkowského – Archiprzewodnik po Polsce – je to taková dokonalá odpověď na tuto otázku.

Existují nějaké prvky, které jsou typické pro polskou nebo slezskou architekturu? Například něco, co lze najít pouze zde?

Rozmach, nekompromisnost, rozsah, logika, tradice.

autor: Michaela Zormanová

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.09.2022 (10:24:40) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Dnes a zítra nás najdete na Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava �� Přijďte si k nám vyzkoušet slalom s opileckými brýlemi, zvukovou střelnici nebo si udělat test duševní pohody �
Potkáte nás v zóně Radio Čas.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.09.2022 (11:49:57) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Radio Čas

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Jste na Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava i se svými ratolestmi❓Přijďte se s nimi podívat a pobavit do dětské zóny Radia Čas ☀ Čeká tam na ně spousta aktivit a soutěží �
Samozřejmě nechybí nafukovací atrakce, malování na obličej, živé člověče nezlob se a nadupaný stánek plný překvapení Fakulta veřejných  politik  v Opavě  ✅ Najdete nás v zóně číslo 5⃣ �
�

41. Dnes a zítra nás najdete na Dny NATO v Ostravě /…   
seznam | nahoru

42. Jste na Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava…   
seznam | nahoru
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.09.2022 (14:29:00) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Město Opava

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

� Proč číst ještě ve 21. století Bibli? Může tato kniha, která inspirovala nesčetné množství uměleckých a literárních děl, být přínosná i pro člověka, který v Boha nevěří? Nejen o tom bude beseda s
biblistou, salesiánem, vysokoškolským pedagogem a katolickým knězem Ladislavem Heryánem. Akce v rámci cyklu Moderní výzvy lidstva, která je určena pro studenty středních a vysokých škol
ale i širokou veřejnost, proběhne ve středu 20. 9. na Bezručově náměstí 14 od 11.30 hodin na půdě Fakulty  veřejných  politik . Ta celý cyklus za podpory města Opava připravuje společně s
Mendelovým gymnáziem.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulty (1x), veřejných (1x), politik (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.09.2022 (15:30:49) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Radio Čas

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava jsou v plném proudu � Takhle se divákům předvedl F/A-18 Hornet finské armády �� Celý víkend nás na Dnech NATO můžete navštívit hned
na 2 místech ✅� Relaxační zóna Radia Čas ☀ Mobilní vysílací studio, posezení, skvělá káva, lehátka, zkrátka vše pro pohodový odpočinek � Zóna číslo 4⃣ naproti kontrolní věži �� Dětská
zóna Radia Čas ☀ Nafukovací atrakce, soutěže, stánek Fakulta veřejných  politik  v Opavě , malování na obličej a neustále se smějící maskot Radia Čas � Zóna číslo 5⃣

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.09.2022 (17:08:39) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Multimediální techniky v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Premiéru dokumentu, kterou si určitě nesmíte nechat ujít je Zloděj spánku od autorky Terezy Štěpánkové! �Jeho premiéra se koná 19.9. od 20:15 v kinosále Hauerova 4, je součástí akce Večer
filmových dokumentů a Bezručova Opava"Hlavním tématem filmu je problematika světelnéhoznečištění a působení světla na spánek. Filmem nás provází dva hlavní odborníci, chronobioložka,
přispívající hlavně znalostmi o spánku a působení světla na spánek, a světlař, který nás seznámí se špatným a správným svícením."Více informací o akci můžete najít na fb události zde:
https://fb.me/e/2La4VZUIkSledujte nás na fb: https://www.facebook.com/multimedialnitechnikySledujte nás na ig: https://www.instagram.com/multimedialnitechnikyOdebírejte kanál yt:
https://www.youtube.com/c/Multimedialnitechnikyvopave Slezská  univerzita  v Opavě#mmt #multimedialnitechniky #multimedia # slu #slezskauniverzita #premierafilmu #premiera #premiere
#filmovaskola #film #dokument #dokumentarnifilm #vysokaskola #bezrucovaopava #opava

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x), slu (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.09.2022 (17:11:20) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Představujeme vám další dvě zadání letošního 14. ročníku Business Gate Academy. ��� Už si slyšel o stylových cargo bikes? �� Ne? Pak je ten pravý čas se o nich dozvědět! Společně s
team leaderem Hynkem budeš tvořit B2B marketingovou strategii těchto elektrických a především nákladních kol. �� A co takhle vymyslet s team leaderem Vojtou propagaci hmyzího
vánočního stánku? � Buď i ty součástí jednoho z unikátních projektů. �

43. � Proč číst ještě ve 21. století Bibli? Může tato…   
seznam | nahoru

44. Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava jsou v…   
seznam | nahoru

45. Premiéru dokumentu, kterou si určitě nesmíte…   
seznam | nahoru

46. Představujeme vám další dvě zadání letošního 14.…   
seznam | nahoru
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SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: Představujeme vám další dvě zadání letošního 14.… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.09.2022 (17:14:32) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Dnešní Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava jsme si moc užili! � Opilecké brýle zamotaly hlavu všem generacím ��, naše studentky "přepadly" polské výsadkáře a svou duševní
pohodu si při well-being testu změřil nejeden návštěvník. Těšíme se na vás zase zítra v dětské zóně Radio Čas �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

17.09.2022 (17:47:19) Sociální sítě Vedení univerzity Facebook - Příspěvky Petr Fiala

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Havířov. Kandidátku Spolu21 a Starostové a nezávislí zde vedou Bohuslav Niemiec za KDU-ČSL, Leoš Lukaštík za ODS, Jan Szturc za STAN a Pavel Tuleja  za TOP 09. Na 10. místě
kandiduje i místní parahokejista Tomáš Mlčák.Hodně štěstí! ��

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

DUPLICITNÍ S: Havířov. Kandidátku @SpoluKoalice a @STANcz zde vedou Bohuslav Niemec za @kducsl, Leoš Lukaštík za … ( Twitter.com - Příspěvky, Vedení univerzity );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

18.09.2022 (10:21:17) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Radio Čas

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Nedělní program Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava odstartoval společný seskok českých a polských výsadkářů � Počasí se od rána zlepšilo a tak nás snad čeká ničím nerušený
program ☀ plný vojenské techniky, zábavy a dynamických ukázek ve vzduchu i na zemi �� Relaxační zóna Radia Čas ☀ Mobilní vysílací studio, posezení, skvělá káva, lehátka, zkrátka vše pro
pohodový odpočinek � Zóna číslo 4⃣ naproti kontrolní věži �� Dětská zóna Radia Čas ☀ Nafukovací atrakce, soutěže, stánek Fakulta veřejných  politik  v Opavě , malování na obličej a
neustále se smějící maskot Radia Čas � Zóna číslo 5⃣� Aktuální informace přímo z centra dění a speciální mobilní vysílání Radia Čas naladíte online, v aplikaci DNY NATO 2022 nebo na
frekvenci 95,2 FM � Speciální vysílání � bit.ly/specialnivysilani

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)
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47. Dnešní Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava…   
seznam | nahoru

48. Havířov. Kandidátku Spolu21 a Starostové a…   
seznam | nahoru

49. Nedělní program Dny NATO v Ostravě / NATO Days in…   
seznam | nahoru

27/27

https://www.maximusweb.cz/public/original/48734943
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3MzYxNDQsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3MzYxNDQsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3MzYxNDQsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48736144
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48736144
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fslu.fvp%2Fposts%2F513364320792187
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3MzQzMDksInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3MzQzMDksInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3MzQzMDksInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48734309
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48734309
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fpetr.fiala1964%2Fposts%2F5536169593130545
https://www.maximusweb.cz/public/original/48733655
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NDUzNjQsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NDUzNjQsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDg3NDUzNjQsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48745364
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48745364
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fcasradio.cz%2Fposts%2F5863538680343755
mailto:office@maximusweb.cz
tel:+420777706476
https://www.maximusweb.cz/

	Report: 11.09.2022 14:59:51 - 18.09.2022 14:59:50
	Témata: Slezská univerzita v Opavě, Fakulta veřejných politik, Obchodně-podnikatelská fakulta, Institut tvůrčí fotografie, Filozoficko-přírodovědecká fakulta, Fyzikální ústav v Opavě, Vedení univerzity
	Články v reportu: 49    Duplicitní (Odstraněné): 20
	[ Celkový počet článků: 69 ]

	1. Chcete bydlet v Opavě? Hledáte dostupné bydlení … Facebook - Příspěvky
	2. Pamätáte sa ešte na Matovičov fond pomoci: Už mesiace neprispel žiadny poslanec, čo sa zmenilo? Topky.sk - Články
	3. 👉📃🖊PŘIPOMÍNÁME DNEŠNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA… Facebook - Příspěvky
	4. Bydlení v Opavě je aktuální téma nejen pro… Facebook - Příspěvky
	5. Dobré dopoledne (automat) ČRo - Ostrava - Dobré dopoledne (automat)
	6. Umění „nefotografie“. Postmoderní snímky Michala Kalhouse rozšiřují edici Olomoučtí fotografové Iumeni.cz - Články
	7. NASA ocenila snímek „rudých skřítků“ nad Českem Novinky.cz - Věda a školy
	8. Je důležitější se najíst, než stavět halu, říká jihlavský lídr ČSSD Hyský Idnes.cz - Články
	9. V KARVINÉ PROBÍHÁ POSLEDNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELŮ… Facebook - Příspěvky
	10. Komunální volby 2022 – speciál z Karviné Rozhlas.cz - Ostrava
	11. 🔴 V úterý 13. září po 12. hodině odvysíláme další… Facebook - Příspěvky
	12. Fotosoutěž Hasiči před i za objektivem je letos již osmnáctým ročníkem, blíží se uzávěrka Pozary.cz - Články
	13. Ostrava – jakou tvář nastavuje lidem, kteří v ní… Facebook - Příspěvky
	14. Alexandra Tomášková je novou CEO JRD Development E-news.cz - Články
	15. VIDEOPŘENOS sledujte na https://t.co/ra9j6rzdTk. Hosté:• politolog Lukáš Vomlela ze Slezské… Twitter.com - Příspěvky
	16. ❓ Jakou tvář nastavuje dnešní Ostrava lidem,… Facebook - Příspěvky
	17. ŽIVĚ: Ostrava 21. století očima lidí. Poslechněte si další ze série předvolebních debat IRozhlas.cz - Zprávy z domova
	18. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat) ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)
	19. VIDEO: Vize politických stran v Ostravě jsou podobné, největším problémem je podle nich odliv obyvatel IRozhlas.cz - Zprávy z domova
	20. Začátek semestru se blíží a s ním i tradiční… Facebook - Příspěvky
	21. Bez teplé vody a posunout semestry. Univerzity zvažují, jak se vyhnout distanční vyúce a šetřit IRozhlas.cz - Zprávy z domova
	22. Hlavní zprávy (automat) ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)
	23. Noc vědců poprvé i v Karviné Nejbusiness.cz - Články
	24. Fotograf Jindřich Štreit objede Česko s vlastním pořadem. Jeho dílo zmapuje obsáhlá publikace Neverdie.cz - Články
	25. Naši odborníci v médiích 🔎 Předvolební debaty… Facebook - Příspěvky
	26. Fotograf Jindřich Štreit objede Česko s vlastním pořadem. Jeho dílo zmapuje obsáhlá publikace -… Twitter.com - Příspěvky
	27. Veřejná vyhláška - oznámení o možnosti převzít písemnost - Lucia Pilová Policie.cz - Články
	28. Pozvánka na konferenci... Facebook - Příspěvky
	29. 14. ročník Business Gate Academy klepe na dveře!… Facebook - Příspěvky
	30. Tisková zpráva – IVC v Třinci převede Moravskoslezský kraj hasičům. Od státu získá nemovitosti, které budou sloužit veřejnosti Msk.cz - Články
	31. Menstruace, sexualita, antikoncepce. Ostravská inscenace Dvě čárky nabízí totální divadlo nejvyšších kvalit Ostravan.cz - Články
	32. Ladislav Heryán bude přednášet na Fakultě veřejných politik Slu.cz - Články
	33. Dny NATO, Třebovický koláč, Burčákobraní... Vyberte si z našich tipů Rozhlas.cz - Ostrava
	34. Pomohou peníze z Evropské unie s proměnou Karvinska? VLTAVA LABE MEDIA a.s - Karvinský deník
	35. V pondělí 19. 9. začíná semestr 🙌 Rádi bychom vám… Facebook - Příspěvky
	36. Unisféra — Za dvojhvězdami s AIDOU Slu.cz - Články
	37. Nové trendy v gastronomii všemi smysly. 🥗 🔎… Facebook - Příspěvky
	38. Sama doma (automat) ČT1 - Sama doma (automat)
	39. Těšit se taky určitě můžete na dokumentární film… Facebook - Příspěvky
	40. Maciej Franta: „Kvalitní architektura má pro ekologii větší přínos než fasáda plná fotovoltaických desek.“ I-region.eu - Články
	41. Dnes a zítra nás najdete na Dny NATO v Ostravě /… Facebook - Příspěvky
	42. Jste na Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava… Facebook - Příspěvky
	43. 👉 Proč číst ještě ve 21. století Bibli? Může tato… Facebook - Příspěvky
	44. Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava jsou v… Facebook - Příspěvky
	45. Premiéru dokumentu, kterou si určitě nesmíte… Facebook - Příspěvky
	46. Představujeme vám další dvě zadání letošního 14.… Facebook - Příspěvky
	47. Dnešní Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava… Facebook - Příspěvky
	48. Havířov. Kandidátku Spolu21 a Starostové a… Facebook - Příspěvky
	49. Nedělní program Dny NATO v Ostravě / NATO Days in… Facebook - Příspěvky
	1. Chcete bydlet v Opavě? Hledáte dostupné bydlení …
	2. Pamätáte sa ešte na Matovičov fond pomoci: Už mesiace neprispel žiadny poslanec, čo sa zmenilo?
	3. 👉📃🖊PŘIPOMÍNÁME DNEŠNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA…
	4. Bydlení v Opavě je aktuální téma nejen pro…
	5. Dobré dopoledne (automat)
	6. Umění „nefotografie“. Postmoderní snímky Michala Kalhouse rozšiřují edici Olomoučtí fotografové
	7. NASA ocenila snímek „rudých skřítků“ nad Českem
	Dříve jen teoretický jev na obloze
	Nad Čínou vzplanuli rudí skřítci. Připravili úchvatnou podívanou
	Světelné znečištění se zvyšuje až o šest procent ročně, upozorňuje astronom

	„Hra na slepou bábu“
	Úchvatné záběry z kosmu. Astronaut natočil Indický oceán zahalený polární září
	NASA ocenila další českou astrofotografii. Ukrývá se v ní mírové poselství, tvrdí autor


	8. Je důležitější se najíst, než stavět halu, říká jihlavský lídr ČSSD Hyský
	Martin Hyský
	Rozhovory s lídry

	9. V KARVINÉ PROBÍHÁ POSLEDNÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELŮ…
	10. Komunální volby 2022 – speciál z Karviné
	ANO 2011
	Česká pirátská strana
	Česká strana sociálně demokratická
	Komunistická strana Čech a Moravy
	SPOLU
	STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ
	Svoboda a přímá demokracie (SPD)

	11. 🔴 V úterý 13. září po 12. hodině odvysíláme další…
	12. Fotosoutěž Hasiči před i za objektivem je letos již osmnáctým ročníkem, blíží se uzávěrka
	13. Ostrava – jakou tvář nastavuje lidem, kteří v ní…
	14. Alexandra Tomášková je novou CEO JRD Development
	15. VIDEOPŘENOS sledujte na https://t.co/ra9j6rzdTk. Hosté:• politolog Lukáš Vomlela ze Slezské…
	16. ❓ Jakou tvář nastavuje dnešní Ostrava lidem,…
	17. ŽIVĚ: Ostrava 21. století očima lidí. Poslechněte si další ze série předvolebních debat
	18. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)
	19. VIDEO: Vize politických stran v Ostravě jsou podobné, největším problémem je podle nich odliv obyvatel
	Role celostátních témat

	20. Začátek semestru se blíží a s ním i tradiční…
	21. Bez teplé vody a posunout semestry. Univerzity zvažují, jak se vyhnout distanční vyúce a šetřit
	Regulace topení a přístrojů

	22. Hlavní zprávy (automat)
	23. Noc vědců poprvé i v Karviné
	24. Fotograf Jindřich Štreit objede Česko s vlastním pořadem. Jeho dílo zmapuje obsáhlá publikace
	25. Naši odborníci v médiích 🔎 Předvolební debaty…
	26. Fotograf Jindřich Štreit objede Česko s vlastním pořadem. Jeho dílo zmapuje obsáhlá publikace -…
	27. Veřejná vyhláška - oznámení o možnosti převzít písemnost - Lucia Pilová
	28. Pozvánka na konferenci...
	29. 14. ročník Business Gate Academy klepe na dveře!…
	30. Tisková zpráva – IVC v Třinci převede Moravskoslezský kraj hasičům. Od státu získá nemovitosti, které budou sloužit veřejnosti
	31. Menstruace, sexualita, antikoncepce. Ostravská inscenace Dvě čárky nabízí totální divadlo nejvyšších kvalit
	32. Ladislav Heryán bude přednášet na Fakultě veřejných politik
	33. Dny NATO, Třebovický koláč, Burčákobraní... Vyberte si z našich tipů
	Pátek
	Čtěte také
	Kopřivnice oslaví 100. výročí narození Emila Zátopka, odhalí jeho bronzovou sochu

	Sobota
	Čtěte také
	Zámecký park v anglickém stylu je zákoutím Karviné, kde se dá příjemně odpočívat i sportovat

	Čtěte také
	Košile z kopřiv, košíky z ostružiní, krajky z žíní či vlasů. Vítejte v Centru tradičních technologií v Příboře

	Neděle
	Čtěte také
	Vladimír Peringer stojí za záchranou unikátní věže v Opavě. Proměnil ji v KUPÉ


	34. Pomohou peníze z Evropské unie s proměnou Karvinska?
	35. V pondělí 19. 9. začíná semestr 🙌 Rádi bychom vám…
	36. Unisféra — Za dvojhvězdami s AIDOU
	37. Nové trendy v gastronomii všemi smysly. 🥗 🔎…
	38. Sama doma (automat)
	39. Těšit se taky určitě můžete na dokumentární film…
	40. Maciej Franta: „Kvalitní architektura má pro ekologii větší přínos než fasáda plná fotovoltaických desek.“
	41. Dnes a zítra nás najdete na Dny NATO v Ostravě /…
	42. Jste na Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava…
	43. 👉 Proč číst ještě ve 21. století Bibli? Může tato…
	44. Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava jsou v…
	45. Premiéru dokumentu, kterou si určitě nesmíte…
	46. Představujeme vám další dvě zadání letošního 14.…
	47. Dnešní Dny NATO v Ostravě / NATO Days in Ostrava…
	48. Havířov. Kandidátku Spolu21 a Starostové a…
	49. Nedělní program Dny NATO v Ostravě / NATO Days in…

